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Tańsze bilety

Przetarg na 721 ogłoszony \\\ WARSZAWA, POWIAT

Od 1 czerwca m.st. Warszawa chce wprowadzić tańsze bilety 
komunikacji miejskiej. Zyskają na tym głównie mieszkańcy 
powiatów podwarszawskich, ponieważ obniżka dotyczy  
tylko biletów obowiązujących również w 2. strefie, w dodatku 
wyłącznie miesięcznych i kwartalnych.

\\\ PIASECZNO

Mazowiecki Zarząd Dróg 
Wojewódzkich ogłosił przetarg 
na wykonanie odcinka 
ul. Okulickiego (DW721) 
od ul. Julianowskiej do ul. 
Mleczarskiej. Wykonawca 
ma czas na realizację zadania 
w ciągu 27 miesięcy od dnia 
podpisania umowy.

\\\ POWIAT

DODATEK PRACA
czytaj str. 14-15Nie wiadomo kiedy zaczną przebudowę, ale wiadomo kiedy powinni skończyć

Centrum Ekologii 
czy schronisko?

czytaj na str. 2

dokończenie na str. 2

dokończenie na str. 5
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\\\ POWIAT

Po naszym artykule o pomyśle 
utworzenia Społecznego 
Centrum Ekologii w Tomicach 
sołtysi pobliskich wsi 
zaprotestowali u wojewody. Nie 
zgadzają się oni na powstanie 
schroniska dla zwierząt.

W artykule w nr 133. PP z 18 stycz-
nia br. opisaliśmy projekt Fun-

dacji Animal Rescue Poland dotyczący 
stworzenia Społecznego Centrum Eko-
logii. Fundacja, w projekcie złożonym 
u Starosty, jako miejsce SCE wskazała 
opuszczoną jednostkę wojskową w To-
micach koło Baniochy.

\\\   Miejsce idealne  
na Centrum Ekologii

Wojsko z Tomic wyprowadziło 
się w 2000 roku. Potem powstał tutaj 

Ośrodek Szkoleniowy Policji. Po Ośrod-
ku pozostały 3 duże wyremontowane 
budynki, z nowymi oknami, ocieplone, 
z nową kotłownią. Od kilku lat niszczeją, 
ponieważ policja także się stąd wypro-
wadziła. Zarządcą tego terenu stało się 
Starostwo Powiatowe. Najrozsądniej 

byłoby to miejsce zagospodarować, ale 
to nie jest takie proste.

W maju 2016 roku odbył się prze-
targ na sprzedaż tego terenu, jednak nie 
było chętnych.

Od 2002 roku obowiązuje na tym 
obszarze miejscowy plan zagospodaro-
wania przestrzennego, który ustanowił 
ten teren jako obszar usług spełniają-
cych wymagania chronionego krajo-
brazu, obszar usług rekreacji i sportu 
oraz obszar leśny. Poza prawem miej-
scowym w postaci mpzp, obowiązuje 
w tym miejscu ustawa o Warszawskim 
Obszarze Chronionego Krajobrazu. 

Plan miejscowy dopuszcza usłu-
gi nieuciążliwe, usługi administracji, 
ochrony zdrowia i oświaty.

Projekt Fundacji zakłada natomiast 
stworzenie miejsca m.in. na zajęcia edu-
kacyjne z zakresu przyrody, centrum 
wolontariatu, laboratorium badaw-
cze dla ekologicznego rolnictwa, azyl  
dla dzikich zwierząt, w tym saren i ło-
siów (bagnisty teren sprzyja przeby-
waniu łosi), współpracę z uczelniami 
(południe Warszawy i okolic to teren 
działania SGGW, taka współpraca wy-
daje się więc naturalna) oraz szpital 
weterynarii. 

– Teren byłej jednostki w Tomicach 
to idealne miejsce na SCE. Zabudowa-
nia, które po niej zostały, nie są dla nas 
utrudnieniem, a wręcz przeciwnie.  
Wojsko zostawiło nawet budynek po 
świniarni, który możemy wykorzystać, 
czy klatki, gdzie można stworzyć azyl 
dla ptaków – mówi nam Dawid Fab-
jański, prezes Fundacji Animal Rescue 
Poland. 

\\\   Azyl i schronisko  
bez boksów

W artykule napisaliśmy również o 
schronisku dla zwierząt, zaznaczyliśmy 
jednak, że nie chodzi o schronisko wy-
posażone w boksy i druty.

– W naszym powiecie w lasach 
błąkają się zagubione lub porzucone 
psy. Gdy je odławiamy, nie nadają się 
ani do adopcji, ani nawet do oddania 
do tradycyjnego schroniska. Trudno je 
nazwać domowymi zwierzętami, bo 
są kompletnie zdziczałe – mówi nam 
Inga Lechowska z Fundacji ARP. – Jak 
wszyscy wiemy, to nie są watahy psów, 
bo nie dałoby się wejść do lasu. Więc te 
kilka, kilkanaście czy kilkadziesiąt psów 
w skali roku przechodziłoby u nas socja-
lizację i po niej mogłyby przejść adopcję 
lub udać się do jednego z zaprzyjaźnio-
nych z nami schronisk, takich, o których 
wiemy, że działają z miłości do zwie-
rząt, a nie z chęci zysku – dodaje Inga 
Lechowska.

Sołtysi, w tym wsi oddalonych od je-
dnostki o kilka kilometrów, zaprotesto-
wali jednak u wojewody przeciwko bu-
dowie wielkiego schroniska. Wojewoda 
natomiast jeszcze nie wie o projekcie, bo 
Fundacja dopiero czeka na spotkanie z 
nim. Czeka również na spotkanie z soł-
tysem Tomic i mieszkańcami wsi. 

– Sołtys Tomic skontaktował się 
z nami, pytając o możliwość naszego 
przybycia na spotkanie wiejskie. Po-
prosiliśmy o ustalenie terminu i zorga-
nizowanie spotkania z mieszkańcami. 
Do dziś nie otrzymaliśmy odpowiedzi o 
dacie i miejscu przedmiotowego spotka-
nia – mówi nam Dawid Fabjański.

Tak jak napisaliśmy w styczniu, Sta-
rosta wskazuje w swoim piśmie do Fun-
dacji, że Biuro Bezpieczeństwa, Zarzą-
dzania Kryzysowego Spraw Obronnych 
dostrzega sens w podjęciu inicjatywy 
wspierającej Fundację w pozyskaniu 
terenu dla prowadzenia działalności o 
profilu ekologicznym. Fundacja Animal 
Rescue Poland w 2016 roku na terenie 
powiatu piaseczyńskiego interwenio-
wała w sprawie dzikich zwierząt 260 
razy, a w ciągu 2 miesięcy bieżącego ro-
ku już 126 razy. Podpisała także umowę 
na obsługę dzikich zwierząt z Gminą 
Piaseczno.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela
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\\\ P0wiat na sygnale

\\\ Kilka dni temu do pomieszczenia 
zajmowanego przez pracowników bu- 
dowy wszedł nieupoważniony czło- 
wiek, który ukradł m.in. telefony ko- 
mórkowe i pieniądze. Poszkodowani 
zgłosili kradzież policji z Lesznowoli. 
Działania podjęte przez funkcjonariu- 
szy doprowadziły ich do Pruszkowa, 
jednak nie zastali nikogo w miesz-
kaniu, do którego się udali. Wracając  
do Lesznowoli, zauważyli kierowcę, 
który wyrzucał zawartość popielniczki 
przez okno auta. Zareagowali natych-
miast. Po kontroli okazało się, że to 
poszukiwany przez nich w Pruszkow-
ie 54-latek podejrzewany o kradzież. 
Mężczyzna usłyszał zarzut kradzieży. 
Przestępstwo to zagrożone jest karą 
pozbawienia wolności do lat 5.
\\\ W weekend policja zatrzymała na 
terenie powiatu aż 12 kierowców, któ- 
rzy prowadzili pod wpływem alkoholu. 
Jeden z nich, 23-latek, próbował uciekać 
– najpierw autem, potem pieszo. Po kil- 
kunastu metrach został zatrzymany 
przez policjantów. Niechlubnym rekor- 
dzistą weekendu okazał się 39-letni kie- 
rowca zatrzymany w Tarczynie, który 
miał ponad 3 promile alkoholu. Wszyscy 
zatrzymani stracili prawa jazdy.
\\\ Policja z Piaseczna zajmowała się 
sprawą włamania do jednego z garaży, 
skąd skradziono m.in. narzędzia elektro- 
magnetyczne. Ustalenia doprowadziły 
policjantów do 35-latka, który oświad- 
czył mundurowym, że właśnie zgubił 

dokumenty. Według podanych przez 
niego danych nigdy nie wszedł w kon- 
flikt z prawem. Funkcjonariusze po- 
stanowili jednak sprawdzić dane męż- 
czyzny w daktyloskopijnym systemie 
informacyjnym AFIS. 35-latek twierdził, 
że zniszczył dłonie podczas prac budo- 
wlanych, jednak system nie dał się oszu- 
kać. Okazało się, że mężczyzna podaje 
się za własnego brata. Był poszukiwany 
listem gończym. Mężczyzna trafił do 
aresztu. 
\\\ W nocy z 3 na 4 marca doszło w Pia- 
secznie do dwóch kradzieży. Najpierw 
na ulicy Żytniej skradziono citroena ber-
lingo z 2014 roku, następnie na ulicy Tu-
kanów doszło do kradzieży tego samego 
modelu auta z roku 2010. Wszystkie oso- 
by, które mogą mieć informacje na te- 
mat tego zdarzenia, proszone są o pilny 
kontakt z policją w Piasecznie.
\\\ W niedzielny wieczór na al. Krako- 
wskiej doszło do wypadku. Obywatel 
Ukrainy, próbując zawracać, nie zauwa- 
żył nadjeżdżającego auta. Kierowca 
drugiego pojazdu trafił do szpitala z 
obrażeniami, natomiast sprawca został 
zatrzymany do wyjaśnienia. 

Tańsze 
bilety
S kąd taki prezent? Warszawski ra- 

tusz od dawna walczy, aby do stolicy 
wjeżdżało mniej samochodów. Głów-
nym sposobem jest budowa ścieżek ro-
werowych, parkingów P&R oraz uspra- 
wnianie komunikacji publicznej łączącej 
podwarszawskie miejscowości ze sto-
licą. Obniżka biletów ma spowodować, 
że chętniej wsiądziemy do autobusu czy 
pociągu, niż staniemy w korku na Pu-
ławskiej, spalając coraz droższe paliwo.

Za 30-dniowy bilet w 2 strefie za- 
miast 210 zł zapłacimy 180 zł, a za 90- 
-dniowy zamiast 536 zł zapłacimy 460 
zł. Tyle samo zaoszczędzą posiadacze 
karty warszawiaka. 

Pojawi się także bilet konferencyjny 
oraz 3-dniowy.

Decyzję w tej sprawie muszą jeszcze 
podjąć stołeczni radni, wydaje się jed-
nak, że jest to już wyłącznie formalność.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Opuszczona jednostka wojskowa w Tomicach

Centrum Ekologii 
czy schronisko?

Działalnością SCE 
ma być azyl dzikich 

zwierząt, a te potrzebują 
ciszy i spokoju, a nie 

ujadających psów

Plan miejscowy 
dopuszcza usługi 

nieuciążliwe, usługi 
administracji, ochrony 

zdrowia i oświaty

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ gÓRa KalwaRia

Gdyby nie interwencja 
dzielnych strażaków nie 
wiadomo, co by się stało  
z 90-letnią kobietą.

W czwartek wieczorem około 
godziny 19.30 straż pożarna 

otrzymała zgłoszenie, iż we wsi Woj-
ciechowice na ulicy Lipowej wybuchł 
pożar budynku. W płonącym obiekcie 
znajdowały się dwie osoby będące w 
starszym wieku. Dzięki błyskawicznej 
interwencji strażaków nikomu nie stała 
się krzywda.

– Po dojeździe na miejsce i do-
kładnym rozpoznaniu okazało się, że 
budynek stoi w płomieniach, a dwie 
osoby prawdopodobnie zostały uwię-
zione w środku. Dodatkowym utrud-
nieniem, jakie napotkaliśmy podczas 
akcji, były butle z propan-butanem w 
ilości 9 sztuk, część z tych butli znaj-
dowała się w pomieszczeniu objętym 
ogniem. Pierwsza rota zaczęła natarcie 
od frontu pożaru, a rota druga zajęła 

się poszukiwaniem osób uwięzionych. 
Jednej z osób udało się opuścić budynek 
przed naszym przyjazdem, lecz z dość 
poważnymi oparzeniami. Druga osoba – 
90-letnia kobieta – nadal przebywała w 
środku. Na całe szczęście dość sprawnie 
udało się nam ją uwolnić z płonącego 
budynku – poinformowała OSP KSRG 
Wojciechowice.

Poszkodowanym została udzielona 
pierwsza pomoc, po czym do szpitala 
zabrał je Zespół Ratownictwa Medycz-
nego. Ich zdrowiu nie zagrażało niebez-
pieczeństwo.

W akcji brało udział łącznie sześć 
wozów strażackich – z Wojciechowic, 
Piaseczna i Chojnowa.

RL

\\\ PIASECZNO

Mieszkańcy z utęsknieniem 
czekają na otwarcie wiaduktu 
w al. Kalin oraz kładki przy 
piaseczyńskim dworcu PKP. 
Wiadukt ma zostać otwarty  
w ciągu miesiąca.

N iebawem minie rok od zamknięcia 
wiaduktu w al. Kalin. Oraz pół ro-

ku od zapowiadanego na 30 września 
2016 roku zakończenia prac. A nawet 
trzy miesiące od obiecanego otwarcia 
przejazdu przed ostatnimi świętami 
Bożego Narodzenia. Tymczasem od rze-
czonych świąt na wiadukcie nie dzieje 
się nic, a czas płynie, wyjątkowo nerwo-

wo zwłaszcza kierowcom stojącym w 
korkach na ul. Sienkiewicza/Pod Bate-
riami. A im bliżej kolejnego zamknięcia 
przejazdu przy ul. Orężnej/Jana Pawła 
II, tym istotniejsza staje się dodatkowa 
droga pozwalająca odciążyć nieco jedy-
ny dostępny w okolicy przejazd przez 
linię kolejową.

– Prace przy budowie dojazdów do 
wiaduktu w al. Kalin zostały przesunię-
te z powodów niezależnych od Polskich 
Linii Kolejowych – informuje rzecznik 
PLK Karol Jakubowski. – Silne mrozy i 

opady uniemożliwiły wykonawcy prze-
prowadzenie robót. 

Jak dowiedzieliśmy się przed mie-
siącem od przedstawiciela firmy „Trak-
cja” S.A., aby wiadukt został oddany do 
użytku, firma musi jeszcze poszerzyć 
nasyp nowego wiaduktu o 2-3 metry, 

a do tego niezbędne jest usunięcie po-
zostałych po wycince drzew korzeni, 
co jest niemożliwe, kiedy ziemia jest 
przemarznięta. Drugim zadaniem jest 
uzupełnienie brakującej nawierzchni 
jezdni. Prace powinny się niebawem 
rozpocząć.

– Zależy nam na tym, aby kierowcy 
mogli korzystać z wiaduktu na przeło-
mie marca i kwietnia – mówi Jakubow-
ski. 

Pamiętać jednak należy, że po wy-
konaniu tych ostatnich zadań przy wia-
dukcie potrzebny będzie jeszcze odbiór 
techniczny i wydanie zgody na użytko-
wanie przez Wojewódzkiego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego.

Nadzieje mieszkańców budzi też 
wyglądająca na gotową kładka przy 
dworcu PKP w Piasecznie. Niestety 
zgodnie z wcześniejszymi zapowiedzia-
mi na jej uruchomienie trzeba poczekać 
aż do zakończenia budowy drugiej nitki 
torów oraz peronu.

– Prace przy przebudowie stacji w 
Piasecznie prowadzone są zgodnie z 
harmonogramem. Elementem tej prze-
budowy jest nowa kładka, która zosta-
nie oddana do użytku wraz z całością 
pozostałej infrastruktury stacyjnej w 
połowie roku – deklaruje Karol Jaku-
bowski z PLK.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

AKTuALNOŚCI

W Wojciechowicach zapalił się budynek, w którym znajdowały się 2 osoby

Na placu budowy wiaduktu od dawna nie dzieje się nic

Trzeba jeszcze poszerzyć nasyp i uzupełnić nawierzchnię drogi
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Uwięzieni w płomieniach

Nad torami bez zmian

Ruch na wiadukcie  
ma być przywrócony  
na przełomie marca  

i kwietnia

Ankieta – płatne 
parkowanie 
\\\ PIASECZNO

W lutym pisaliśmy o pilotażu 
płatnego parkowania  
w centrum miasta. Urząd 
Miasta i Gminy jest aktualnie  
w trakcie społecznych 
konsultacji w tym temacie.

W e wtorek 28 lutego o godz. 14.00 
odbyło się w UMiG spotkanie  

z kupcami z Kościuszki. Teraz czas na 
głos mieszkańców. W tym celu Urząd 
utworzył ankietę, którą można wypeł-
niać do końca marca. Ankieta znajduje 
się na stronie Urzędu pod adresem: 
http://piaseczno.eu/
ankiety/. Zawiera tyl-
ko 3 pytania, warto 
więc poświęcić na nią 
chwilę.

Tak jak pisaliśmy 
w lutym, Burmistrz 
zlecił wykonanie ana-
lizy kosztów utrzyma-
nia strefy objętej pilo-
tażowym programem 
płatnego parkowania 
dla: ulicy Kościuszki 
od ul. Kościelnej do 
ul. Nadarzyńskiej, ul. 

Sierakowskiego na wysokości skweru 
Kisiela, wzdłuż Urzędu Miasta (łącznik 
Kościuszki z Sierakowskiego) oraz ul. 
Rynkowej.

– Roczny koszt takiej strefy wyniós-
łby ok. 287 tys. zł – informuje Urząd.

Zbyt krótki odcinek  płatnych miejsc 
parkingowych może spowodować, że 
tam, gdzie są one darmowe, będzie jesz-
cze trudniej zaparkować niż dzisiaj, na 
co kupcy zwrócili uwagę podczas spot-
kania. Dlatego należy jeszcze przemy-
śleć, czy nie należy przedłużyć strefy na 
całą długość ulicy Kościuszki.

Joanna Grela

    Planowana strefa płatnego parkowania

R E K L A M A

R E K L A M A
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\\\ PIASECZNO

Poszukiwanie przez policję 
kierowcy, który potrącił 
dziecko na pasach, to ostatnio 
gorący temat w mediach 
społecznościowych. Nie tylko 
ze względu na oburzający fakt 
„ucieczki” z miejsca wypadku.

P iaseczyńska policja opublikowała 
na swojej stronie internetowej mie-

siąc po zdarzeniu apel o zgłaszanie się 
świadków potrącenia 14-letniej dziew-
czynki przechodzącej przez przejście 
dla pieszych w Piasecznie przy zbiegu 
ulic Puławskiej i Kusocińskiego. Zda-
rzenie miało miejsce 23 stycznia oko-
ło godziny 08.50, a jego sprawcą była 
„kobieta kierująca ciemnoczerwonym 
lub bordowym nissanem o numerach 
zaczynających się na WPI 33.....”. Nie 
zatrzymała się, nie udzieliła nastolatce 
pomocy i odjechała.

\\\   Czy to przerasta policję?
Oczywiście znakomita większość 

odbiorców tego komunikatu jest obu-
rzona postawą kierowcy (tym bardziej 

zapewne, że to rzekomo kobieta, czyli 
z założenia „matka”, przynajmniej po-
tencjalna, czyli „z natury” uwrażliwio-
na na krzywdę dziecka). Jednak emocje 
budzi nie tylko zachowanie kierującej, 
ale również… niekompetencja policji. 
Istnieje przecież Centralna Ewidencja 
Pojazdów i Kierowców (CEPiK), więc 

znalezienie tego samochodu wydaje 
się nie nastręczać żadnych problemów. 
Kombinacji pozostałych dwóch cyfr nu-
meru rejestracyjnego jest raptem 100. 
Jaka część z nich to mogą być nissany? 
Na dokładkę czerwone lub bordowe? 
Dlaczego w miesiąc nie udało się tej za-
gadki rozwikłać?

Postanowiliśmy sprawdzić to u 
źródła.

– Nie możemy do końca ufać in-
formacji świadka dotyczącej początku 
numeru rejestracyjnego – tłumaczy 
rzecznik prasowy Komendy Powiato-

wej Policji w Piasecznie kom. Jarosław 
Sawicki. Szczegółów śledztwa nie chce 
ujawniać, za to medialne wrzenie, nawet 
jeśli wymierzone przeciwko policji, bar-
dzo go cieszy. – Tylko wczoraj (czwartek 
– dop. red.) oficer prowadzący śledz-
two otrzymał 11 zgłoszeń dotyczących 
samochodów, które mogłyby być tym 
poszukiwanym przez policję – podkre-
śla. Każdy taki sygnał policjanci muszą 
sprawdzić, więc weryfikacja zgłoszeń 
trochę potrwa, ale jest nadzieja, że uda 
się natrafić na pojazd, który brał udział 
w tym zdarzeniu, a co za tym idzie na 
sprawcę.

Czy policja poinformuje, kiedy suk-
ces uda się osiągnąć?

– Bardzo bym chciał, ale to będzie 
zależało od decyzji prokuratury i sądu 
– mówi kom. Jarosław Sawicki.

\\\   Ktokolwiek widział,  
ktokolwiek wie

Od zdarzenia minął ponad miesiąc 
trzeba więc pamiętać, że ewentualne 
wgniecenia karoserii mogły już zostać 
usunięte, podobnie jak zmienić się ko-
lor pojazdu. A ten poza marką to jedy-
ne wiarygodne dane, potwierdzone też 
zdjęciem z pobliskiego monitoringu o 
skuteczność którego również przy oka-
zji pytają mieszkańcy. O skuteczności 
(w tym wypadku warszawskiego) mo-
nitoringu wypowiedziała się jedna z 
naszych czytelniczek:

– Miałam stłuczkę w centrum War-
szawy. Liczyłam na monitoring – na-
liczyłam 5 kamer w okolicy. Policjant 
mnie poinformował, że to się udaje w 
2 przypadkach na 100. A to nie widać 
zdarzenia, a to kamera nie działa, a to się 
nie nagrało, a to ptak osrał obiektyw itd.

Jeśli więc ktokolwiek z Państwa ma 
informacje dotyczące zdarzenia z 23 
stycznia, które mogą pomóc policji w 
ujęciu sprawcy potracenia 14-latki na 
przejściu dla pieszych, policja prosi o 
kontakt z Komendą Powiatową Policji 
w Piasecznie tel. 22 60 45 211, 60 45 
213 lub z najbliższą jednostką policji na 
terenie całego kraju.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

AKTuALNOŚCI

R E K L A M A

Poszukiwana

Informacje dotyczące 
numeru rejestracyjnego 

nie są pewne

Policja potrzebuje wsparcia mieszkańców

Blokada 
poczty
\\\ PIASECZNO

Gdyby ogłosić w Piasecznie 
konkurs na najgorzej 
działający urząd, Poczta Polska 
nie musiałby się obawiać 
konkurencji.  Na jej działanie 
narzekają mieszkańcy, radni 
oraz urzędnicy.

P oczta bowiem jest takim urzędem, z 
którym każdy się styka. Nawet jeśli 

sam nie bardzo chce, to różne instytu-
cje przesyłają korespondencję za jej 
pośrednictwem. A rzeczona korespon-
dencja w Piasecznie dociera do adresata 
nawet z miesięcznym opóźnieniem. I 
tak oto klient dostaje spóźnione rachun-
ki za gaz, prąd czy wodę. A później płaci 
odsetki za opóźnienia w płatnościach. 
W przypadku zimowych rachunków za 
gaz takie odsetki to już nie są groszowe 
sprawy. 

– Dostałam ostatnio listem poleco-
nym wezwanie z policji – mówi Karolina 
z Głoskowa. – Wyznaczony termin sta-
wienia się w charakterze świadka minął 
tydzień wcześniej. A list szedł z Piasecz-
na do Głoskowa 20 dni – nie ukrywa 
irytacji. – Na szczęście to była drobna 
sprawa i policja okazała wyrozumia-
łość, ale co gdyby to było na przykład 
wezwanie do sądu w ważnej dla mnie 
sprawie? – nie ukrywa irytacji.

\\\   Burmistrz interweniuje
Na początku grudnia Kamila Su-

pron-Kalinowska z Biura Prasowego 
Poczty Polskiej S.A. deklarowała:

– W przypadku placówki poczto-
wej  Piaseczno 1 podjęliśmy już dzia-
łania korygujące pracę służb dorę-

czeń. Zatrudniamy dodatkowych pra-
cowników, uruchamiamy dodatkową 
służbę doręczeń w soboty.

Rzeczywiście zdarza się, że poczta 
jest dostarczana w soboty. Jak widać 
jednak nadal nie rozwiązuje to proble-
mu. Temat jest znany Urzędowi Gminy. 
Na usługi poczty mieszkańcy skarżą się 
bezpośrednio urzędnikom lub radnym. 

– W zeszłym roku burmistrz Zdzi-
sław Lis zorganizował spotkanie w 
urzędzie miasta z kierownictwem re-
jonu warszawskiego Poczty Polskiej, w 
związku z licznymi uwagami i zażalenia-
mi mieszkańców na niski poziom usług 
poczty na naszym ternie – informuje 
łukasz Wyleziński z Biura Promocji. – 
Również urząd miasta jako klient pocz-
ty miał wiele zastrzeżeń, szczególnie 
w zakresie terminowości dostarczania 
korespondencji. Otrzymaliśmy wtedy 
zapewnienie, że stan ten ulegnie po-
prawie.

Skargi napływają nadal. Urzęd-
nicy przekazują je do Biura Kontroli i 
Zarządzania Bezpieczeństwem Poczty 
Polskiej S.A., Dział Operacyjny w War-
szawie. 

\\\   I do tego kolejki
Temat opóźnień w dostarczaniu 

korespondencji, z którym piasecznia-
nie borykają się już drugi rok, to nie 
jedyny powód do narzekań. Kolejnym 
są ogromne kolejki w placówce przy ul. 
Kościuszki.

– Przede mną 20 osób, a na pięć 
okienek pracuje jedno! – mówi młoda 
mama. – A i tak ja sobie mogę pozwolić 
na to, żeby przyjść w środku dnia i w 
środku tygodnia. Proszę przyjść i zoba-
czyć co tu się dzieje w sobotę.

Niestety skontaktowanie się z na-
czelnik piaseczyńskiej placówki jest wy-
jątkowo trudne. A doświadczenie uczy, 
że odeśle nas do biura prasowego Cen-
trali Poczty Polskiej S.A., ale nie tracimy 
nadziei, że doczekamy się jakiejś reakcji 
osoby odpowiadającej za zarządzanie 
pracą swoich podwładnych.

Joanna Ferlian

\\\ w sKRÓCie

\\\   Oddaj krew w Klarysewie
Dziewiętnasta już akcja honorowego oddawania krwi orga- 
nizowana przez parafię w Klarysewie odbędzie się w niedzielę 
26 marca w przy kościele Świętej Bożej Rodzicielki Maryi  
w Konstancinie-Jeziornie (Klarysew), ul. Słoneczna 20. Krew 
będzie pobierana w domu parafialnym w godzinach od 9.00.  
do 13.30. Organizatorami akcji są ks. Tadeusz Jamka, proboszcz 
z Klarysewa, ks. płk Zenon Surma CMF, krajowy duszpasterz 
honorowych dawców krwi i Dariusz Piotrowski, dyrektor 
Regionalnego Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa  
w Warszawie.
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Przed pocztą pusto jest tylko poza godzinami pracy
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\\\ HenRyKÓw-UROCZe

W wyłożonym mpzp 
henrykowa pojawił się most  
na Jeziorce, który wzbudził 
wśród mieszkańców niepokój. 
W uwagach do planu 
skierowanych do Burmistrza 
sprzeciwiają się oni 
umiejscowieniu mostu  
na planie.

K iedy zostanie zbudowana trasa 
S7, w Antoninowie, Szczakach 

oraz Tarczynie powstaną węzły. Do 
węzłów będzie trzeba jakoś dojechać. 
Do węzła w Szczakach, nazwanego wę-
złem Złotokłos, od drogi powiatowej 
nr 2836W, czyli tej łączącej Piaseczno, 
przez Gołków i henryków-Urocze (w 
henrykowie nazwanej Gromadzką), z 
Tarczynem, dojedziemy drogą powia-
tową 2846W, która w henrykowie nosi 
nazwę Społeczna.

\\\   Studium ARUP
W 2008 roku firma ARUP opraco-

wała studium układu komunikacyjnego 
dla całej Gminy, uwzględniając w nim 
m.in. powstającą S7. W studium zna-
lazło się połączenie od skrzyżowania 
ulicy Gromadzkiej ze Społeczną z dro-
gą wojewódzką 722, łączącą Jazgarzew, 
przez Bogatki, z łosiem. Tyle że ulicę 
Gromadzką z DW722 dzielą łąki, tor-
fowiska, Jeziorka, starorzecze Jeziorki 
oraz skarpa nad starorzeczem. Nowa 
droga wychodzi w środku lasu między 
Bogatkami a łosiem w gminie Praż-
mów. Cały teren znajduje się oczywiście 
w Chojnowskim Parku Krajobrazowym.

ARUP uzasadnia planowaną drogę 
tak: „Ulica Społeczna stanowi oś komu-
nikacyjną miejscowości Złotokłos. Pla-
nowana trasa przechodzi nad rzeką Je-
ziorką, a następnie przez tereny leśne w 
kierunku planowanego skrzyżowania z 
drogą wojewódzką nr 722. Trasa umoż-

liwi znaczące skrócenie czasu dojazdu 
do miejscowości leżących na terenie 
gminy Prażmów i środkowo-wschod-
nich terenów Gminy Piaseczno”.

Droga znalazła się w studium uwa-
runkowań i kierunków zagospodaro-
wania przestrzennego dla miasta i gmi-
ny Piaseczno. O zmianach w studium 

mieszkańcy nie wie-
dzieli. Zresztą, choć 
zgodnie z prawem, 
ogłoszenie o przystą-
pieniu do zmiany zna-
lazło się w 2010 roku 
w nr 342. „Kuriera Po-
łudniowego”, na stro-
nie gminy w BIP oraz 
na tablicy ogłoszeń w 
Urzędzie, a następnie 
ogłoszenie o wyłoże-
niu studium w BIP, na 
tablicy ogłoszeń oraz 

w 479. numerze „Nad Wisłą”, pod koniec 
czerwca 2014 r. w dniach od 14 lipca 
2014 r. do 14 sierpnia 2014 r., mogło 
mieszkańcom umknąć. 

Regionalny Dyrektor Ochrony Śro-
dowiska zaopiniował pozytywnie zmia-
ny w studium Piaseczna.

Droga została więc, zgodnie z proce-
durą, przerysowana do projektowanego 
mpzp, który dla henrykowa był wyłożo-
ny do 27 lutego. Teraz Burmistrz ma 21 
dni na rozpatrzenie uwag.

\\\   Mieszkańcy mają  
wątpliwości

Mieszkańcy w swoich uwagach wska- 
zują m.in. że droga nazwana w planie 
3KDZ nie ma racjonalnego uzasadnie-
nia.

Mieszkańcy w rozmowie z nami 
wskazują, że mieszkańcy Bogatek będą 
mieli połączenie z węzłem Antoninów 

przez istniejącą drogę koło leśniczówki 
Bogatki, tam gdzie powiat niedawno 
wyremontował i utwardził istniejący 
most na Jeziorce. Mieszkańcy łosia i 
Prażmowa także będą mogli z niej sko-
rzystać, ale również będą mogli doje-
chać do węzła Tarczyn Północ. Oprócz 
tego do węzła Złotokłos mogą dojechać 
wyremontowaną DW876. W dodatku w 
opisywanym miejscu od kilku lat gniaz-
dują żurawie, co jest ewnementem na 
Mazowszu.

3KDZ jeżeli zostanie w mpzp, zo-
stanie wybudowana najwcześniej za 
kilkanaście lat. W tym czasie miejsco-
wości łoś i Nowy Prażmów, składają- 
ce się z domów jednorodzinnych, za-
pewne się rozbudują. Czy jednak przy-
będzie tylu mieszkańców, że droga ta 
będzie konieczna? Czy wobec istnieją-
cych już rozwiązań komunikacyjnych 
warto planować kolejny most, który 
zdewastuje krajobraz i zniszczy zaso-
by przyrodnicze Chojnowskiego Parku 
Krajobrazowego? Na te pytania nie-
długo odpowie Burmistrz oraz Rada 
Miejska.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

SPOłECZEńSTWO

R E K L A M A

O jeden most za dużo

Kasztanów w końcu przejezdna

Starorzecze Jeziorki

Miejsce, w którym przebiegnie planowany most
Poniekąd utwardzone
\\\ PIASECZNO

Po interwencji mieszkańców  
i „Przeglądu Piaseczyńskiego” 
wykonawca remontu linii 
kolejowej utwardził gruntowy 
odcinek al. Kasztanów  
w Zalesiu Dolnym. I na tym  
na razie koniec.

O problemach mieszkańców Zale-
sia Dolnego związanych z rozjeż-

dżeniem gruntowych dróg, z których 
korzystają pojazdy ekipy remontującej 
linię kolejową, pisaliśmy w ubiegłym 
tygodniu. Wdzięczny za sygnał rzecznik 

Polskich Linii Kolejowych Karol Jaku-
bowski obiecał w imieniu inwestora 
interwencję w tej sprawie u wykonaw-
cy. Sprawą zainteresował się również 
odpowiadający za jakość dróg gminny 

Wydział Transportu i Infrastruktu-
ry. Interwencja okazała się poniekąd 
skuteczna. Już w poprzedni wtorek tłu-
czeń pojawił się na gruntowej części al. 
Kasztanów. Sytuacja mieszkańców tej 
ulicy uległa więc poprawie. W sobotę 
sprawdziliśmy też stan ulic Cisowej i 
Wiązowej. Ten pozostał bez zmian. 
Wszystko wskazuje na to, że utwar-
dzono wyłącznie tę ulicę, przy której 
znajduje się większa liczba domów. Już 
przed tygodniem wiceburmistrz Daniel 
Putkiewicz zwrócił nam uwagę, że przy 
ul. Cisowej są tylko dwie posesje. Stan 
nawierzchni tej ulicy nie uległ pogorsze-
niu, z czego można wnioskować, że ruch 

związany z przebudową torów 
ma się odbywać wyłącznie 
utwardzoną al. Kasztanów. Po-
zostaje jeszcze nieutwardzo-
ny odcinek ul. Wiązowej od 
al. Kasztanów do torów. Tędy 
jednak obecnie poruszają się 
wyłącznie samochody ekipy 
budowlanej, które radzą so-

bie z błotem i koleinami. Najprawdo-
podobniej więc nawierzchnia zostanie 
doprowadzona do wcześniejszego sta-
nu dopiero po zakończeniu prac.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian Kolejny most, 
który zdewastuje 

krajobraz i zniszczy 
zasoby przyrodnicze 

Chojnowskiego Parku 
Krajobrazowego

RDOŚ zaopiniował 
pozytywnie zmiany  

w studium Piaseczna

W styczniu pisaliśmy, że sejmik 
województwa do budżetu na 

rok 2017 wpisał 10 mln zł na przebu-
dowę DW721 od ul. Julianowskiej do 
Mleczarskiej. Czyli na przebudowę, na 
którą mieszkańcy powiatu czekają od 

lat. W budżecie na 2017 rok oraz w Wie-
loletniej Prognozie Finansowej na lata 
2018 i 2019 zarezerwowano na ten cel 
w sumie ponad 45 mln zł.

Otwarcie ofert nastąpi 30 marca 
2017 r. Jeżeli uda się rozstrzygnąć prze-
targ i podpisać umowę w maju, to droga 
będzie gotowa mniej więcej w połowie 
2019 roku. To i tak szybko, biorąc pod 
uwagę, że umowę na projekt MZDW 
podpisało w 2008 roku.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Przetarg 
na 721
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W imprezie uczestniczyli m.in. przedsiębiorcy, 
przedstawiciele lokalnych grup działania, jed-
nostek naukowych, oświatowych, organizacji 
pozarządowych, służb mundurowych, jak rów- 
nież reprezentanci sektora samorządowego / pub- 
licznego, w tym burmistrzowie i wójtowie oko- 
licznych gmin.

wysoka polska jakość
Licznie przybyłych gości powitała burmistrz 

 Tarczyna i jednocześnie przewodnicząca Rady 
LGD Barbara Galicz. Podkreśliła jak ważne jest 
docenianie i poszukiwanie  tradycyjnych produk- 
tów, które mogą stać się wizytówką naszego 
regionu. Mówiła również o zwiększonym zain-
teresowaniu konsumentów artykułami spożyw- 
czymi charakteryzującymi się wysoką jakością, 
wytwarzanymi na bazie unikatowych receptur, 
ale nie tylko o nich. – Nasze dziedzictwo kuli-
narne zdobywa uznanie konsumentów nie tylko 
w Europie, ale i na całym świecie. Podobnie jest  
z naszym rzemieślnictwem, rękodziełem i produ- 
ktami przemysłowymi. Ich wytwarzanie w Polsce 
gwarantuje wysoką jakość – zaznaczyła. 

gratulacje od Marszałka
Kongres oficjalnie otworzył Prezes Zarządu LGD 

Perły Mazowsza Jan Dębski. Syntetycznie scha- 
rakteryzował on działalność LGD i przedstawił 
konkretne dane świadczące o znaczącej roli „Pe- 
reł Mazowsza” w rozwoju regionu, m.in. poprzez 
przyznawanie dotacji na realizację najciekaw- 
szych inicjatyw w regionie. 

W programie imprezy, wspieranej przez Gmin-
ny Ośrodek Kultury w Tarczynie, znalazły się 
ponadto występy artystyczne, ciekawe prezen-
tacje multimedialne gmin wchodzących w skład 
LGD „Perły Mazowsza” (Tarczyn, Góra Kalwaria, 
Prażmów, Konstancin-Jeziorna) oraz lokalnych 
grup działania: Wspólny Trakt, Wszyscy Razem, 
Razem dla Radomki oraz Razem na Piaskowcu, 
które przybyły na kongres i w dużym stopniu 
ubarwiły jego przebieg.  W imieniu Marszałka 
Stanisława Karczewskiego organizatorom i ucze- 
stnikom imprezy pogratulowała jego przedsta-
wicielka – Pani Joanna Jarosławska. 

wyróżnienia dla producentów
W czasie wydarzenia nagrodzono także pro-

ducentów lokalnych z terenu LGD Perły Ma-
zowsza. Wyróżnienia wręczono dla Mariusza 
Gniado z gminy Góra Kalwaria (produkcja cydru),  
Agnieszki i Tomasza Jarosińskich z gminy Tarczyn 
(produkcja borówki amerykańskiej i żurawiny), 
Zbigniewa Durajczyka z gminy Konstancin-Je- 
ziorna (produkcja ekologicznego miodu) oraz Ka-
tarzyny i Jacka Michalczyków z gminy Prażmów 
(wypiek naturalnego pieczywa, produktów cu- 
kierniczych, garmażeryjnych i przekąsek).  

bogactwo tradycji
Kongres był znakomitą okazją do zaprezento- 

wania najlepszych produktów lokalnych z regio- 
nu. Piękne, kolorowe, wykonane z kreatywnością 
i polotem stoiska promocyjne przyciągały mi- 
łośników smaków, rękodzieła, rzemieślnictwa 

oraz folkloru. Wszystkie cieszyły się dużym po- 
wodzeniem, przede wszystkim ze względu na 
swą  oryginalność. Spotkaniu towarzyszyła nie 
tylko degustacja produktów tradycyjnych ofe- 
rowanych przez producentów (m.in. pyszne  
pieczywo, świeżo wyciskane soki, cydr, owoce  
i warzywa oraz wytwarzane z nich ekologicz- 
ne przetwory, miody, sery, smalec, wyroby 
garmażeryjne, ciasta i ciasteczka), lecz rów- 
nież prezentacja regionalnych strojów i nie- 
powtarzalna ludowa, skoczna muzyka, połączona 
ze śpiewami.

siła regionu
Uczestnicy imprezy podkreślali, że  pielęgno- 

wanie dziedzictwa kulinarnego w oparciu o pro- 
dukty tradycyjne jest istotnym narzędziem dla 
rozwoju miejscowych terenów. Stąd też koniecz- 
ność promowania i wspierania mieszkańców  
i przedsiębiorców, którzy stanowią o ogromnym 
potencjale i możliwościach regionu. Np. poprzez 
powiązanie produktu lokalnego z usługami, agro- 
turystyką oraz ofertami innych firm, i tworzenie 
w ten sposób świetnie zorganizowanych, wielo- 
branżowych podmiotów (klastrów), o szerokim 
wachlarzu możliwości.

Po części oficjalnej gali nadszedł czas na ciepły 
poczęstunek, owocne dyskusje i podzielenie się 
spostrzeżeniami z kongresu. 

Szymon Woźniak

Najlepsze smaki 
i tradycje w Tarczynie
w tarczynie odbył się V Kongres przedsiębiorczości pod honorowym patronatem Marszałka senatu rp 
stanisława Karczewskiego. Organizatorem kongresu, przebiegającego pod znakiem produktu lokalnego,  
było stowarzyszenie „perły Mazowsza”- lokalna grupa działania 

   gmina taRczyn
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\\\ KOnstanCin-JeZiORna

Konstanciński Rower Miejski to 
temat, który skłania do dyskusji.

K onstanciński Rower Miejski cie-
szy się dużą popularnością miesz-

kańców gminy, którzy chętnie z niego 
korzystają. Dnia 13 lutego Burmistrz 
Gminy Konstancin-Jeziorna ogłosił kon-
sultacje społeczne w sprawie nowego 
systemu. Burmistrz opowiedział się 
za utrzymaniem w kolejnym okresie 
funkcjonowania roweru miejskiego do-
tychczasowych stacji tj. znajdujących 
się w Skolimowie, Parku Zdrojowym, 
Mirkowie, Klarysewie oraz na osiedlu 
Grapa. Stacje te sprawdziły się w po-
przednich latach, a gmina wydała duże 

środki finansowe na ich przygotowanie 
i system monitoringu. Ponadto włodarz 
gminy zaproponował utworzenie nowej 
stacji na parkingu przy skrzyżowaniu 
ulicy Kolejowej z ulicą Nowopiaseczyń-
ską, czyli niedaleko miejsca, w którym 
powstaje nowy ratusz, oraz stacji ro-
werowej dla dzieci w Parku Zdrojowym. 
Uwagi można było zgłaszać do końca 
lutego.

Zaledwie dwa dni później w Biule-
tynie Informacyjnym Gminy pojawiło 
się ogłoszenie o przetargu na świadcze-
nie usługi polegającej na uruchomie-
niu oraz zarządzaniu i kompleksowej 
eksploatacji systemu Konstancińskiego 
Roweru Miejskiego. Termin składania 
ofert przypadł na dzień 23 lutego. Sy-
tuacja wzbudziła wątpliwości radnego 

Tomasza Nowickiego, który na początku 
zeszłego miesiąca zwrócił się z wnio-
skiem do burmistrza o przeprowadze-
nie konsultacji społecznych w sprawie 
lokalizacji stacji rowerowych.

Radny złożył interpelację, w której 
zapytał burmistrza między innymi o 
to, na jakiej podstawie uważa, iż stacje 
rowerowe w poprzednim sezonie się 
sprawdziły, co jego zdaniem jest prze-
słanką do powstania stacji przy budyn-
ku nowego ratusza oraz na jakiej zasa-
dzie przeprowadzane były konsultacje 
zamieszczone na stronie internetowej.

– W mojej ocenie argument, że trze-
ba ponieść dodatkowe koszty na podło-
że pod stacje czy „okamerowanie” ich, 
jest nieuzasadniony, bowiem nie jest to 
tak wielki koszt, a stacje same w sobie 
posiadają GPS i są dobrze zabezpieczo-
ne – pisał Tomasz Nowicki w interpela-
cji z 23 lutego.

Pojawiło się również pytanie o to, 
dlaczego urząd tak późno rozpisał prze-
targ na uruchomienie systemu.

– Miasto Stołeczne Warszawa za-
łożenia do przetargu i sam przetarg 
ogłosiło już w lipcu, więc rozumiem, że 
gmina potrzebowała uzgodnień doty-
czących kompatybilności systemu, ale 
od lipca do lutego minęło siedem mie-
sięcy – zakończył radny.

Jak się okazało, przetarg w Konstan-
cinie nie został rozstrzygnięty, ponieważ 
do upływu wyznaczonego terminu nie 
wpłynęła żadna oferta, efektem czego 
mieszkańcy będą jeszcze musieli trochę 
poczekać na rozpoczęcie sezonu rowe-
rowego. Niedługo zaś powinny zostać 
ogłoszone wyniki konsultacji.

RL

SPOłECZEńSTWO

Obecnie tabliczki ostrzegają przechodniów przed odpadającym tynkiem

Z okazji Roku Wisły, dotacje dostało wiele projektów związanych z królową 
polskich rzek

Remont muru

Konkurs 
dla NGO 
rozstrzygnięty

\\\ gÓRa KalwaRia

Wygląda na to, że niebawem 
tabliczki z napisem „UWAGA” 
znikną bezpowrotnie.

O grodzenie kościoła parafialnego 
pod wezwaniem Niepokalanego 

Poczęcia Najświętszej Maryi Panny w 
Górze Kalwarii znajdującego się przy 
ulicy Księdza Zygmunta Sajny 2 od 
dłuższego czasu niszczeje. Z murów 
odpada tynk oraz farba, a jakiś czas te-
mu pojawiły się na nich nawet tabliczki 
ostrzegające przechodniów. Mieszkań-
cy nierzadko podkreślali, że barokowy 
budynek stanowi jedną z wizytówek 
Góry Kalwarii, jednakże pomazane i sy-

piące się mury ewidentnie wymagają 
naprawy. W niedługim czasie powinny 
one przejść gruntowny remont.

– Zakończyliśmy procedurę przewi-
dzianą przez konserwatora zabytków 
wydaniem zaleceń i zgodą na remont. 
Jeśli fundusze na to pozwolą, jeszcze  
w tym roku zaczniemy prace związane  
z remontem ogrodzenia – poinformo-
wał nas ksiądz Jakub Biernacki.

Według najnowszych ustaleń pierw- 
sze prace powinny rozpocząć się w tym 
miesiącu. Wobec tego można się spo-
dziewać, że niebawem zabytek będzie 
na nowo cieszył oko zarówno mieszkań-
ców, jak i turystów, a tabliczki z napisem 
„UWAGA” znikną bezpowrotnie.

Tekst i zdjęcie Rafał Lipski

\\\ POWIAT

Organizacje pozarządowe 
otrzymały od powiatu 
piaseczyńskiego na projekty  
w zakresie kultury, sportu  
oraz bezpieczeństwa łącznie 
122,5 tys. zł.

T o rok rzeki Wisły. Dlatego priory-
tetem są dla nas wydarzenie nad 

rzeką– mówi nam Arkadiusz Strzyżew-
ski, wicestarosta.

I tak wsparcie dostało wiele pro-
jektów związanych z Wisłą: Rzeczny 
Orszak Zielonoświątkowy, Flis Festiwal 
2017, spływ kajakowy z Królewskie-
go Lasu do Gassów, Święto Wisły na 
Urzeczu oraz Zawody w Narciarstwie 
Wodnym o Puchar Wisły 2017, a także 

warsztaty kulinarne tradycyjnej kuchni 
Urzecza. Przyznano również dotację 
na opracowanie koncepcji zagospo-
darowania istniejącej infrastruktury 
nadrzecznej Wisły na terenie powiatu, 
czyli portu.

Dotację otrzymają również Między-
narodowe Warsztaty Gospel, projekt 
„Dom Zośki łączy pokolenia” oraz ju-
bileuszowa X edycja Festiwalu Otwarte 
Ogrody w Zalesiu Dolnym.

Na popularyzację kultury fizycznej 
wśród dzieci i młodzieży dotację na Ma-
zowieckie Igrzyska Młodzieży Szkolnej 
otrzymał Szkolny Związek Sportowy. 
Dofinansowany zostanie także II Ma-
raton Powiatu Piaseczyńskiego Szta-
fet, halowe Turnieje Młodzieżowe w 
Siatkówce, Mikołajkowe Zawody Pły-
wackie, Amatorskie Zawody w Kajakar-
stwie oraz „Piaseczyńskie Szachogranie 
2017”.

W ramach wyrównywania szans ży-
ciowych wsparcie z powiatu otrzymała 
XII Tataspartakiada Dobrej Woli oraz 
IKS Konstancin sekcja koszykówki na 
wózkach.

Przyznano też dotację na ćwiczenia 
terenowe dla ratowników w zakresie 
ewakuacji ludzi z miejsc trudno dostęp-
nych.                                        Joanna Grela

Wątpliwości 
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  GMINA LESZNOWOLA

1 marca ruszył kolejny projekt ekologiczny w gminie lesznowola. celem konkursu  
i olimpiady jest podnoszenie poziomu świadomości ekologicznej oraz kształtowanie 
prawidłowych postaw związanych z ochroną środowiska wśród dzieci i młodzieży,  

i jak mamy nadzieję, za nich pośrednictwem wszystkich Mieszkańców naszej gminy.  
temat to segregacja odpadów, ochrona przyrody, niska emisja, odnawialne źródła  

energii oraz ich wpływ na ochronę środowiska.
Tak jak w poprzednich, latach Gmina Lesznowola 

otrzymała środki finansowe z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 
Jest to kwota 14030,10 zł.

Zachęcamy do udziału wszystkie dzieci i młodzież 
uczęszczającą do publicznych placówek oświatowych, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Lesznowola. 

Wszystkie konkursy i olimpiada odbędą się dwuetapo- 
wo. Pierwszy etap odbywa się w placówce oświatowej  
1 - 30 marca 2017 roku, drugi etap odbywa się w siedzibie 
organizatora, czyli w Urzędzie Gminy Lesznowola. 
zadania konkursowe są różne dla określonych  
grup wiekowych: 
- przedszkolaki przygotowują plakat informacyjny; 
-  uczniowie szkoły podstawowej klas I – III  

przygotowują komiks;
-  uczniowie szkoły podstawowej klas IV – VI  

przygotowują opowiadanie; 
- gimnazjaliści wezmą udział w olimpiadzie. 

przygotowane zostały wspaniałe nagrody: hulajnogi, 
deskorolki, rowery i tablety, a także nagrody pocieszenia. 

Na realizację pracy przedszkolaki i uczniowie mają 
czas do 30 marca br. Następnie, 31 marca do Kancelarii 
Urzędu Gminy Lesznowola do godz. 16.00 placówki 
oświatowe składają po 10 najlepszych, wytypowanych 
przez siebie prac oraz listę pięciu najlepszych uczniów 
piszących olimpiadę w części szkolnej. Zgłoszone prace 
oceni specjalnie powołana Komisja Konkursowa. Komisja 
konkursowa przy ocenie prac będzie brała między innymi 
pod uwagę: element edukacyjny, kreatywność pomysłu, 
estetykę wykonania pracy. Drugi etap olimpiady dla gim-
nazjalistów odbędzie się 3 kwietnia br. o godzinie 14.00. 

Ekologiczny konkurs i olimpiada to kontynuacja działań 
edukacyjnych rozpoczętych w latach 2015 i 2016 z zakresu 
ochrony środowiska a w szczególności gospodarki odpa- 
dami komunalnymi. Przypomnijmy, że w 2015 roku była 
to akcja pt.: „AS-y adepci segregacji!”, która polegała na 
przybliżeniu dzieciom i młodzieży zasad właściwej seg-
regacji odpadów. Prelekcje odbyły się we wszystkich 
publicznych placówkach oświatowych, dla których orga- 
nem prowadzącym jest Gmina Lesznowola. W ramach 
akcji opublikowano także praktyczne poradniki na temat 
zasad segregacji śmieci, które trafiły do gospodarstw 
domowych. W roku 2016 przeprowadziliśmy konkursy 
ekologiczne „Dbamy o przyrodę w Lesznowoli, bo umiemy 
segregować odpady!” i „Dbam o środowisko naturalne!”. 
Były to konkursy indywidualne i grupowe. Tematem prze-
wodnim również była segregacja odpadów komunalnych 
oraz szeroko pojęta ochrona środowiska.

serdecznie zachęcamy do udziału w najnowszych 
konkursach. Mamy nadzieję, że wiedza zdobyta przez 
dzieci i młodzież podczas przygotowywania się do olim-
piady i wykonywania zadań konkursowych zaowocuje 
zarówno lepszymi wynikami w szkole, jak i w codzien-
nym życiu. 

Mariusz Uljasz
Inspektor w Referacie 

Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi

Urząd Gminy Lesznowola 

Lesznowola – konkurs i olimpiada 
z wiedzy o środowisku

wnioski przyjęte do realizacji.
REWITALIZACJA. Przygotowanie dokumentu strate-

gicznego pt. „Program Rewitalizacji dla Gminy Lesznowola”  
w ramach PO Pomoc Techniczna 2014 – 2020. Wartość 
dofinansowania – 148 270,00 zł .

eduKacja. Współpraca z Centrum Nauki Kopernik  
w ramach projektu „Szkoła bliżej nauki” w ramach Osi Prio- 
rytetowej X „Edukacja dla rozwoju regionu”, Działanie 
10.1 „Kształcenie i rozwój dzieci i młodzieży”, Poddziałanie 
10.1.2 „Edukacja ogólna w ramach ZIT” RPO WM 2014-
2020. Wartość dofinansowania – 101 090,75 zł. Program-
em została objęta Szkoła Podstawowa w Mrokowie. 

OchrOna ŚrOdOwIsKa. Przeprowadzenie konkur-
su i olimpiady szkolnej w Lesznowoli na temat wiedzy  
o środowisku. Dotacja z WFOŚiGW w Warszawie w wyso- 
kości – 14 030,10 zł

Wnioski w ocenie.
hIstOrIa I eduKacja. Organizacja pikniku histo- 

rycznego pn.: „Wielka Wojna pod Lesznowolą 2017”,  
w ramach Programu Ministra Kultury i Dziedzictwa Naro-
dowego: „Wspieranie opieki nad miejscami pamięci i trwa- 
łymi upamiętnieniami w kraju”. Wartość dofinansowania  
– 90 672,00 zł 

bezpIeczeństwO I eduKacja. Budowa miasteczka 
ruchu drogowego w Lesznowoli w ramach „Programu ogra- 
niczania przestępczości i aspołecznych zachowań RAZEM 
BEZPIECZNIEJ im. Władysława Stasiaka na lata 2016 i 2017” 
MSWiA. Wartość dofinansowania – 100 000,00 zł. Pro- 
jekt miasteczka zatytułowany „Bezpiecznie na drogach  

– gminne miasteczko ruchu drogowego w Lesznowoli”  
jako jeden z 16 projektów z całego Mazowsza uzyskał re- 
komendację Wojewody Mazowieckiego do dofinansowa- 
nia w ramach ww. Programu. 

OchrOna ŚrOdOwIsKa. Wymiana pieców dla mie- 
szkańców Gminy Lesznowola w ramach Programu „Pop-
rawa jakości powietrza na terenie województwa mazowiec- 
kiego – ograniczenie emisji zanieczyszczeń poprzez mo- 
dernizację kotłowni” WFOŚiGW w Warszawie. Wartość 
dofinansowania – 520 750,00 zł

ZdROWIE. Utworzenie grup wsparcia dla osób z oty- 
łością w Gminie Lesznowola w ramach Narodowego Pro- 
gramu Zdrowia 2016-2020. Wartość dofinansowania  
– 50 000,00 zł

ROLNICTWO. Organizacja targów ogrodniczo – sado- 
wniczych w Gminie Lesznowola w ramach konkursu dla 
Partnerów Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich na lata 2014 
-2020. Wartość dofinansowania – 28 992,33 zł

Wnioski w przygotowaniu.
GOSPOdARKA MIESZKANIOWA. Finansowe wspar- 

cie budowy budynku komunalno-socjalnego w Gminie 
Lesznowola ze środków Funduszu Dopłat BGK.

OchrOna ŚrOdOwIsKa. Współpraca z Instytutem 
Ochrony Środowiska – PIB przy przygotowaniu wniosku  
o dofinansowanie projektu „Gmina samowystarczalna ener- 
getycznie” w ramach Norweskiego Mechanizmu Finanso- 
wego. Joanna Misiak

Główny specjalista ds. informacji europejskiej
Urząd Gminy Lesznowola 

nOwy rOK – nOwe dOtacje 
Od początku bieżącego roku gmina lesznowola ubiega się o pozyskanie środków  

ze źródeł zewnętrznych na realizację wielu projektów. są to m.in. projekty z zakresu 
bezpieczeństwa, edukacji, zdrowia publicznego oraz rewitalizacji. 
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IKD zień 8 marca 1968 roku godz. 
17.00 z minutami – przyjazd po-

ciągu podmiejskiego na stację PKP 
Piaseczno. Z pociągu wychodzi tłum 
pasażerów i przemieszcza się w stro-
nę centrum ulicą Sienkiewicza, sądząc 
po ilości idących osób można wysnuć 
wniosek, że większość mieszkańców 
miasta pracuje w zakładach umieszczo-
nych na trasie pociągu. Panie niosą bu-
kiety kwiatów, panowie w nastrojach, 
nazwijmy je, „świątecznych”.

\\\   Krystyna
Czekam na skrzyżowaniu ulic Be-

ma i Sienkiewicza. Zazwyczaj Krystyna 
przyjeżdża tym pociągiem o 17.00, ale 
tego dnia nie ma jej wśród pasażerów. 
W domu niepokój rośnie z godziny na 
godzinę. Około 22.00, gdy narodził się 
pomysł, aby zawiadomić milicję, słyszy-
my zgrzyt klucza w zamku. Wchodzi, 
jest zabłocona od stóp do głów, na po-

liczkach 39-letniej, eleganckiej kobie-
ty, rozmazane błoto, w rękach trzyma 
kwiaty w celofanie – są w takim stanie 
jak ona sama, połamana, zabłocona 
wiązanka goździków. Patrzymy na nią 
z ogromnym zdziwieniem, milczymy 
przestraszeni. Może w pracy Krystyny 
było zbyt radosne świętowanie? Picie 
alkoholu w tych czasach w zakładach 
pracy z powodu Dnia Kobiet nikogo nie 
dziwiło, wręcz przeciwnie. Okazuje się, 
że nie o to chodzi. Opowiada: 

– Byłam na Krakowskim Przed-
mieściu, przed Uniwersytetem War-
szawskim. O godzinie 13.00 obiegła 
Warszawę informacja, że na uniwerku 
zamieszki, poszliśmy tam prosto z pra-
cy. Przed bramą uczelni zebrał się tłum, 
sporo kobiet z kwiatami w ręku, w koń-
cu Dzień Kobiet. W pewnym momencie 
z bramy zaczęli wybiegać studenci, a 
za nimi chłopcy z Golędzinowa. „Golę-
dzinów” (ZOMO) pałował wszystkich 
po głowach, specjalnie trafiali w głowę, 
byli w jakimś amoku, bili wszystkich – i 
przechodniów, i uciekających studen-
tów. Słyszałam skandowanie „gestapo, 
gestapo!”. Wbiegłam do instytutu geo-
grafii, a potem przebiegliśmy do kościo-
ła św. Krzyża. Tłum napierał na schodki 
i przewróciłam się, ktoś po mnie prze-
biegł, ktoś inny złapał mnie za rękę i 

podniósł, pozbierał kwiatki i wciągnął 
do kościoła. Wróciłam PKS-em, ludzie 
w autobusie skupili się wokół mnie i 
opowiadali, co się działo na Krakow-
skim. Wszyscy oburzeni, że wpuszczo-
no milicję na teren uczelni, to skandal i 
łamanie prawa.

\\\   Informacja Wydziału  
Organizacyjnego KC PZPR:

Cytat:* „W dniu 8 marca pojawi-
ła się na terenie Uniwersytetu duża 
ilość ulotek z napisem „WIEC”. [...] Jako 

termin został wybrany Dzień Kobiet i 
godzina 12 – pora otwarcia stołówki 
uniwersyteckiej. Należy przypuszczać, 
iż Dzień Kobiet został wybrany jako 
dzień powodujący – jak się okazało 
– znaczne rozluźnienie dyscypliny w 
niektórych szkołach i na uczelni, jako 
również eksponujący rolę dziewcząt 
w planowanym wiecu i utrudniający w 
„świątecznej” atmosferze ewentualne 
przeciwdziałanie jemu. […]W dniu 8 
marca od godz. 11.30 zaczęły zbierać 
się w różnych punktach na terenie UW 
grupki studentów.

Około godz. 12-tej zebrała się na 
głównym dziedzińcu Uniwersytetu 
grupa studentów w liczbie ok. 400-500 
osób. [...] Zorganizowana grupa studen-
tów – ok. 500 osób udała się pod gmach 
biblioteki i zaczęła skandować hasło: 
„nie ma chleba bez wolności”. Interwe-
niująca grupa uniwersyteckiego akty-

wu ZMS nie zdołała opanować sytuacji. 
W związku z tym, idąc z pomocą wła-
dzom uczelni, na dziedziniec wkroczył 
aktyw z zakładów pracy i instytucji. 
Aktyw ten spowodował oczyszczenie 
głównego dziedzińca Uniwersytetu. 
Studenci przeszli pod gmach rektorski. 
Przedstawiciele władz uczelni w oso-
bach prorektora – prof. Z. Rybickiego, 
dziekana Wydziału historii — prof. 
herbsta i dziekana Wydziału Ekono-
mii – prof. Bobrowskiego usiłowali z 
balkonu skłonić młodzież do rozejścia 
się. Kierowane do młodzieży apele nie 
odnosiły żadnych skutków, przyjmowa-
ne były gwizdami, okrzykami: „prowo-
kacja, kłamstwo, obłuda”. Skandowano: 
„rektor, rektor”, a po wezwaniu studen-
tów Uniwersytetu przez prorektora Ry-
bickiego do rozejścia się, wrzeszczano: 

„nie jesteśmy studentami Uniwersytetu 
– jesteśmy studentami Warszawy”. Nie 
pomagały tłumaczenia, że tego rodzaju 

ekscesy przeszkadzają w prowadzeniu 
zajęć. Nie pomogły próby oddziały-
wania na ambicję studencką poprzez 
wskazywanie na stojący obok aktyw 
robotniczy, jako na tych, „którzy na nas 
pracują i teraz patrzą”. Sformułowanie 
to przyjęto wrzaskiem: „precz z UW, 
bandyci, gestapo, faszyści, najemnicy, 
czarne krzyże” itp.”.

\\\   Uczennica Szkoły  
Podstawowej nr 5  
w Piasecznie

W szkole panuje niepokój, krążą 
sprzeczne wiadomości o wczorajszym 
dniu. Chyba po trzeciej lekcji, dobrze 
nie pamiętam, ogłasza się zbiórkę na 
apel. Tylko dla klas siódmych i ósmych. 
Dyrektor (kierownik szkoły) Wanda 
Błoch czyta zarządzenie kuratorium: 
z powodu wydarzeń w Warszawie 
zarządza się, że nie wolno „grupować 

się” na korytarzach, za grupę uważa 
się już trzy osoby. Po korytarzu wolno 
chodzić parami dookoła i nie wolno 
zatrzymywać się. Taka jest decyzja 

warszawskiego kuratorium i dyrektor 
szkoły ma obowiązek ogłoszenia de-
cyzji. Nikt nie wyjaśnia sytuacji. Nikt 
też nie egzekwuje tego zarządzenia. 

Nie przypominam sobie, żeby ktoś z 
grona nauczycielskiego potraktował 
zarządzenie szczególnie poważnie. 
W pokoju nauczycielskim aż gęsto od 
dymu papierosowego, słychać gwar. 
Uczniowie też mają świadomość, że 
dzieje się coś niezwykłego. Po lekcjach 
jadę do Warszawy, jestem umówiona 
z Krystyną u niej w pracy, w biurze 
przy ul. Pięknej, dom vis-à-vis hali Ko-
szyki. Krystyna jest główną księgową 
w dużej spółdzielczej firmie. Idziemy 
do hali bazaru po zakupy, pakujemy 
je w trzy wielkie siatki i maszeruje-
my pod gmach główny Politechniki 
Warszawskiej. Zmierzch, w gmachu 
głównym PW we wszystkich salach 
świecą się światła, włączone są chyba 

wszystkie żarówki. Strajk okupacyjny. 
W otwartych oknach siedzą studenci, 
kilka osób biega po dziedzińcu i odbie-
ra paczki od stojących za ogrodzeniem 
ludzi. Podajemy studentowi konserwy 
i pomarańcze. Wołamy – „Trzymajcie 
się!”, „Prasa kłamie!” i wykrzykuję spe-
cjalny przekaz od mojego ojca księga-
rza – „Jasienica, Jasienica! Jasienica!”.

Małgorzata Szturomska
*Korzystałam  

z informacji z Ośrodka „Karta”

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Dzień Kobiet

W dniu 8 marca  
od godz. 11.30 zaczęły 
zbierać się w różnych 

punktach na terenie UW 
grupki studentów

O godzinie 13.00  
obiegła Warszawę 
informacja, że na 

uniwerku zamieszki

Kierowane  
do młodzieży apele 

nie odnosiły żadnych 
skutków, przyjmowane 

były gwizdami, 
okrzykami: „prowokacja, 

kłamstwo, obłuda”

Akademia w szkole nr 5 w Piasecznie rok szkolny 1967/68. Pierwsza od lewej autorka wspomnień

Odziały ZOMO przed UW 8 marca 1968

Strajk okupacyjny na Politechnice Warszawskiej

Transparent z 9 marca 1968 roku
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\\\ matKa PiaseCZyńsKa

D ziś jest Dzień Kobiet. Mój dzień, 
Wasz dzień, dzień naszych ma-
tek, córek, sióstr, siostrzenic i 

bratanic. Dzień naszych przyjaciółek. 
Dzień, który dotyczy wszystkich bez 
wyjątku, wyłączając z wyjątku nawet 
mężczyzn. Bo każdy ma matkę, córkę, 
siostrę albo przyjaciółkę. 

Dostaniemy kwiaty, prezenty i mo-
że kawę do łóżka. Ale dzisiaj przede 
wszystkim wyjdziemy na ulice. Nie 
tylko w Polsce. Wyjdziemy w Kambo-
dży, Peru, Pakistanie, na Ukrainie i w 
Piasecznie. Oraz w wielu miejscach na 
całym świecie.

Gdy upadł system, który wmawiał 
nam, że wsadzanie nas na traktory 
jest równouprawnieniem, a 8 marca 
częstował nas goździkiem i rajstopa-
mi, zaczęłyśmy walczyć o swoje prawa. 
Walczymy od 27 lat i szczerze mówiąc, 
niewiele wywalczyłyśmy. Darmowe 
znieczulenie w czasie porodu to nie 
jest wystarczający efekt walki, która 
trwa ponad ćwierć wieku. Najgorsze 
jest to, że nie zmieniłyśmy jeszcze 
mentalności dużej części polskiego 
społeczeństwa, które zdaje się zasta-
nawiać, co nam się do cholery znowu 
nie podoba. Przecież możemy praco-
wać na równi z mężczyznami (ale po 
urodzeniu dziecka to my mamy roczny 
urlop). Jesteśmy w polityce. Jesteśmy 
premierami, ministrami i prezydentem 
stolicy. Jesteśmy prezesami i zasiadamy 

w radach nadzorczych spółek. Prawa 
wyborcze mamy od tak dawna, że już 
nikt nie mówi o tym, że ich nie mia-
łyśmy. Mamy nawet standardy opie-
ki okołoporodowej. Choć usłyszałam 
niedawno taką historię o porodzie, w 
szpitalu warszawskim, który wszyscy 
podają za wzór godnych porodów, że 
zrobiło mi się słabo. Media o tym nie 
napiszą, bo dziecku nic się nie stało. Ale 
dziecko zapewne zostanie jedynakiem, 
bo jego matka nigdy nie zdecyduje się 
na kolejny poród. 

Niebawem jednak to nie my bę-
dziemy decydować, czy rodzimy, czy 
nie. Jeżeli gwałciciel nie użyje pre-
zerwatywy i pechowo trafi akurat na 
nasze dni płodne, władza nakaże nam 
urodzić dziecko gwałciciela. Władza 
przestała te bzdury procedować, ale 
tylko dlatego, że wyszłyśmy na ulice. 
Arcybiskup natomiast (oraz minister 
zdrowia) powie nam, że pigułki, które 
hamują jajeczkowanie lub uniemoż-
liwiają zagnieżdżenie się zarodka w 
macicy, są tabletkami poronnymi. A to 
jest tak głupie, jakby sterylizację na-
zwać aborcją. 

Władza nie chce in vitro, nie chce 
antykoncepcji i nie chce sterylizacji. 
Nie chce edukacji seksualnej, ale chce 
zwiększenia liczby godzin religii w szko-
łach. Nie chce Konwencji Antyprzemo-
cowej. Nie chce Niebieskiej Linii. Chce, 
aby doktor Chazan zajmował się stan-
dardami opieki okołoporodowej. 

My nie chcemy „klauzuli sumie-
nia”. Chcemy edukacji seksualnej w 
szkołach. Chcemy walki z przemocą. 
Chcemy powszechnego dostępu do 
antykoncepcji. Chcemy skutecznego 
ściągania alimentów przez państwo i 
karania tych, którzy mimo obowiązku 
alimentów nie płacą. 

Prawa kobiet to nie jest ideologia. 
To nie jest opcja polityczna. To jest coś, 
co nam się należy i nie powinnyśmy 
musieć walczyć o to w 2017 roku. Nikt 
jednak za nas tego nie zrobi.

Joanna Grela

napisz do autorki
j.grela@przegladpiaseczynski.pl

Dziś jest strajk
\\\ PODgÓRa

Z Małgorzatą Wasilewską, 
sołtys Podgóry, rozmawiała 
Agnieszka Deja.

\\\   Jakie zmiany zaszły w ostatnich 
latach w Podgórze? 
M.W.: Zostałam sołtysem, ponieważ 
mieszkańcy pragnęli zmiany. W Pod-
górze udało się uporządkować grunty 
dawnego jeziora, tymczasowo naprawić 
drogę gminną, przeprowadzona została 
przebudowa linii energetycznej. Podgó-
ra posiada grunty należące do wspól-
noty wiejskiej, które wykorzystuje jako 
plac zabaw i boisko. Niestety nie mamy 
własnej świetlicy, gdzie mieszkańcy  
mogliby się spotykać i omawiać wspól-
ne sprawy dotyczące społeczności Pod-
góry.

\\\   Jakie zmiany są planowane na 
najbliższy czas? 
M.W.: Podgóra położona jest w Dolinie 
Czerskiej w starorzeczu rzeki Wisły, dla-
tego też najważniejszą dla nas sprawą 
był i jest remont wałów przeciwpowo-
dziowych, które dzięki zaangażowaniu 
radnej Danuty Rechnia zostały częścio-
wo wyremontowane, niestety został 
jeszcze odcinek 3 km, który wymaga 
remontu, żeby mieszkańcy czuli się 
bezpiecznie. Jak już wspomniałam dla 
mieszkańców Doliny Czerskiej najważ-
niejszą rzeczą jest dalszy remont wałów 
przeciwpowodziowych, w tym wzglę-
dzie ściśle współpracuję z radną Danutą 
Rechnia i sołtysami Czerska, Brzumina, 
Królewskiego Lasu, Coniewa. 
\\\   Co Pani jako sołtys chciałaby, by 
pojawiło lub zmieniło się w Podgó-
rze? 
M.W.: Z funduszu sołeckiego udało nam 
się zrealizować następujące inwestycje: 
oczyszczenie i pogłębienie terenu daw-
nego jeziora, utwardzenie kruszywem 
dróg. W tym roku z funduszu połączo-
nego z Królewskim Lasem chcemy wy-
konać na gruntach wspólnoty altankę, 
gdzie mieszkańcy mogliby się spotykać. 
Planujemy również ustawienie betono-
wego stołu do ping ponga oraz grilla, 

aby nasze dzieci miały gdzie spędzać 
wolny czas.
\\\   Jakby Pani opisała sferę kultural-
no-społeczną tej miejscowości? 
M.W.: Naszą społeczność połączyła 
także szkoła w Coniewie, do której 
uczęszczają dzieci z Królewskiego La-
su, Coniewa, Pęcławia, Podosowy, Po-
tyczy i z tymi sołtysami również ściśle 
współpracuję, angażując się w imprezy 
organizowane przez panią dyrektor tzw. 
,,Pikniki Rodzinne”, które bardzo zbliża-
ją mieszkańców.
\\\   Czy uważa Pani, że mieszkańcy tej 
miejscowości są aktywni społecznie, 
angażują się w lokalną społeczność? 
M.W.: Podgóra jest małą miejscowoś-
cią liczącą ok. 130 mieszkańców. Jak 
widać jesteśmy niedużym sołectwem, 
z tego też względu wszyscy doskonale 
się znamy i dlatego nasza współpraca 
układa się dobrze. Mieszkańcy angażują 
się chętnie w każde prace społeczne na 
rzecz wsi, nikt nie odmawia mi pomocy, 
jeśli o nią poproszę.

\\\   Co według Pani jest mocną stroną 
tej miejscowości?
M.W.: Mocną stroną naszej miejscowo-
ści jest jak już wspominałam aktywna 
współpraca mieszkańców ze sobą i z 
mieszkańcami przyległych sołectw. Po-
trafimy wspólnie wystąpić z wnioskiem 

do Burmistrza i mówić jednym głosem, 
jak to było w przypadku prośby o re-
mont drogi wojewódzkiej, która jest dla 
nas bardzo ważna, bo jest drogą strate-
giczną, drogą ewakuacji Doliny Czer-
skiej w razie zagrożenia powodziowego.

My mieszkańcy nauczyliśmy się 
ze sobą współpracować, bo nie raz już 
wspólnie broniliśmy naszych domów 
i siedlisk przed zalaniem. Rzeka Wisła 
to żywioł i nawet jak uda nam się wyre-
montować ostatni odcinek wału prze-
ciwpowodziowego, nigdy nie będziemy 
w 100% bezpieczni, żyjemy więc, licząc, 
że nie powtórzy się rok, kiedy to duża 
część kraju została zalana przez wody 
Wisły.

Ochrona środowiska poszła tak 
niebezpiecznie daleko, że zagraża bez-
pieczeństwu między innymi moich 
mieszkańców, mam namyśli bobry, 
które objęte są całkowitą ochroną i 
zostały przesiedlone na nasze tereny. 
Robią ogromne szkody w wałach, ko-
piąc nory i w uprawach niszcząc drzewa 
owocowe. Bobry nie mając naturalnego 
wroga, a mając nieograniczone ilości 
pożywienia, które to zabezpiecza im 
rzeka Wisła, mnożą się w tempie dla 
nas zastraszającym, jesteśmy zupełnie 
bezsilni i tej bezsilności najbardziej się 
obawiamy, bo nie ma instytucji, którą 
nie prosilibyśmy o pomoc – niestety 
bezskutecznie.

Przyjazna Podgóra

Chcemy wykonać  
na gruntach wspólnoty 

altankę, gdzie 
mieszkańcy mogliby się 

spotykać

Podgóra jest  
małą miejscowością 

liczącą ok. 130 
mieszkańców

Wspólnie  
broniliśmy naszych 

domów i siedlisk  
przed zalaniem

\\\ w sKRÓCie

\\\   Zachipuj czworonoga
Straż Miejska w Piasecznie informuje, 
że rozpoczęła się akcja chipowania  
i sterylizacji/kastracji zwierząt z tere- 
nu gminy. Chipowanie to bezbolesny  
i bezpieczny zabieg, który polega na  
umieszczeniu pod skórą zwierzęcia mi- 
krochipu z numerem. Numer umieszcza 
się w komputerowej bazie danych 
razem z danymi właściciela. Dzięki te-
mu, jeśli pies się zgubi, można szybko 
ustalić, kto jest jego właścicielem. 
Więcej informacji na stronie interne- 
towej gminy Piaseczno.

\\\   Rozlicz PIT z „Drabiną”
Kulturalny Klub „Drabina” przy OSP Skolimów zachęca do skorzystania z 
bezpłatnego rozliczania tegorocznych zeznań podatkowych. Rozliczenia dokonuje 
licencjonowana księgowa. Klub znajduje się przy ulicy Pułaskiego 72 w Konstan-
cinie-Jeziornie. Dyżury odbędą się: 11 marca, 1 kwietnia, 11 kwietnia w godzinach 
11-15 oraz 22 i 23 kwietnia w godzinach 10-18, 13-18.

P R O M O C J A
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Segregacja pod lupą

Grawitacja 
znów na podium

\\\ PIASECZNO

Firmy odbierające śmieci skarżą 
się na jakość segregowanych 
odpadów. Ratusz zapowiada 
kontrole oraz kary.

R achunek ekonomiczny jest prosty 
– jeśli decydujemy się segrego-

wać odpady, płacimy o połowę niższe 
rachunki za odbiór śmieci. W Piasecz-
nie to kwota 9 zł od osoby przy segre-
gacji oraz 18 zł, jeśli zdecydujemy się 

na oddawanie wyłącznie odpadów 
zmieszanych. Władze gminy chciały w 
ten sposób zachęcić mieszkańców do 
segregacji, bowiem prawo narzuca sa-
morządom określone parametry, jeśli 
chodzi o odzyskiwanie surowców. Za-

chęta była skuteczna, bowiem w 2015 
roku selekcję odpadów zadeklarowało 
aż 89% mieszkańców gminy. Deklaracja 
jednak to jedno, a rzeczywiste działania 
mogą niekiedy odbiegać od tych dekla-
rowanych.

\\\   Segregujemy na potęgę
Zgodnie z dyrektywą Unii Europej-

skiej do 2020 roku powinniśmy odzy-
skiwać i wtórnie wykorzystywać 60%  
odpadów opakowaniowych. W innym 
wypadku Polska będzie płaciła odszko-
dowania. Jak informuje naczelnik Wy-
działu Gospodarki Odpadami Barbara 
Wysocka dotychczasowe wskaźniki 
w naszej gminie były całkiem dobre. 
Według założonego harmonogramu w 
2015 roku powinniśmy osiągnąć po-
ziom 16% odzysku, podczas gdy analiza 
pokazała, że było to blisko 38%. 

– A tymczasem obecnie proporcje 
między odpadami segregowanymi a 
zmieszanymi się zmniejszają zamiast 
rosnąć – mówi Wysocka. Firmy odbie-
rające odpady – PPhU Lekaro oraz Sita 
Piaseczno sp. z o.o. – narzekają na jakość 

głównie odpadów tzw. suchych (worki 
żółte) oraz szklanych. Do worków tra-
fiają odpady, które nie powinny się tam 
znaleźć, czyli np. ceramika, lustra czy 
szkło żaroodporne wśród opakowań 
szklanych czy np. opakowania po ole-
jach i farbach wśród tzw. odpadów su-
chych. W tej sytuacji zakłady zajmujące 
się recyklingiem, do których surowiec 
dostarczają  firmy odbierające śmieci, 
nakładają na nie kary za konieczność 
dodatkowej segregacji surowca. Co zro-
zumiałe pośrednik, czyli firma odbiera-
jąca śmieci, przełoży to na wyższe ceny 
za odbiór, a to oznacza podwyżkę cen 
opłat za odbiór odpadów w przyszłości.  

\\\   Czerwona kartka
W tej sytuacji gmina zapowiada 

kontrole zawartości worków i pojem-
ników do gromadzenia odpadów zbie-
ranych selektywnie jak i nieselektyw-
nie. Problemem jest bowiem również 
wrzucanie do pojemników na odpady 
zmieszane tych opakowań, które powin-
ny trafić do segregacji. Kontrole będą 
przeprowadzane przez firmy odbiera-
jące odpady. W przypadku gromadzenia 
odpadów niezgodnie z ich przeznacze-
niem zostaną one odebrane jako od-
pady zmieszane, worek lub pojemnik 
zostanie oznaczony czerwoną kartką, 
a burmistrz zgodnie z prawem może 
wówczas naliczyć wyższą opłatę. 

Zasady segregacji są dostępne na 
stronach internetowych gminy, do-
starczane są wraz z harmonogramami 
zbiórki odpadów, a także są opisane na 
workach do zbiórki szkła oraz plastiku/
papieru/metalu. Warto je sobie przy-
pomnieć i postępować zgodnie z tymi 
wytycznymi. Zarówno ze względu na 
środowisko, jak i własny portfel.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

\\\ PIASECZNO

Ponad 1 200 zawodników  
z kilkudziesięciu polskich 
ośrodków tanecznych 
rywalizowało o tytuły 
Krajowych Mistrzów IDO oraz 
o nominacje na Mistrzostwa 
Europy i Mistrzostwa Świata.

P ierwsze Krajowe Mistrzostwa 
Polski 2017 rozegrane zostały w 

weekend 4-5 marca w Karczewie. Tan-
cerze wystartowali w kategoriach Disco 
Dance, Disco Freestyle i Street Dance 
Show. Podzielono ich na pięć kategorii 
wiekowych: dzieci do lat 7, dzieci do lat 
11, juniorzy w wieku 12-15 lat, seniorzy 
powyżej 16 lat oraz dorośli – 31 lat i 
wzwyż. Tancerze mogli zaprezentować 
się solo, w duetach, grupach i forma-
cjach tanecznych. Wśród zawodników 
nie zabrakło reprezentacji piaseczyń-
skiego Klubu Sportowego Grawitacja 
– dwóch formacji, trzech grup, 15 du-
etów i aż 38 solistek. łącznie udało się 
zdobyć aż 13 medali, w tym 6 tytułów 
Krajowych Mistrzów Polski IDO, 5 ty-
tułów V-ce Mistrzowskich oraz dwa 
brązowe medale. Najlepiej poradziły 
sobie zawodniczki z grupy 16+, które 
nie dały szans konkurentkom. Zdobyły 
4 złote medale, 2 srebrne oraz nagrodę 
za pierwsze miejsce w kategorii grup 
– telewizor.

Serdecznie gratulujemy i trzymamy 
kciuki za kolejne sukcesy!                  Red.

SPOłECZEńSTWO/FELIETON

Za niewłaściwą  
selekcję odpadów 
możemy zapłacić 
podwójną stawkę

Kosmos, wszechświat jest ogrom-
ny i pomieści w sobie wszystko, 
również rzeczy najgorsze z naj-

gorszych. Ale póki co musimy wszyscy 
się zmieścić na małej błękitnej (jesz-
cze) planecie i żyć z tym wszystkim co  
absurdalne. 

W Częstochowie powstał pub, w 
którym nie obsługuje się (wszystko to 
wypisane na specjalnej tablicy infor-
macyjnej); genderowców, lewaków, 
multikulti, zielonych, ale i... kuratorów, 
prokuratorów, sędziów i pracowników 

„trzyliterowych” służb. Wychodzi na 
to, że obsługują tam jedynie nielicz-
nych, co wróży raczej krótki żywot 
tego miejsca. Tymczasem na forum 
Parlamentu Europejskiego wystąpił  
p. Korwin-Mikke i udowadniał, że ko-
biety są głupsze od mężczyzn i choćby z 
tego powodu powinny zarabiać mniej. 
Tego typu wiadomości nadchodzą co-
dziennie i jest to pokłosie dzielenia 
ludzi na lepszy i gorszy sort. To się 
pogłębia i na świecie Polska już jest 
postrzegana jako kraj pełen podziałów 
i nienawiści. 

Jestem ignorantem teatralnym, 
więc nie byłem na spektaklu „Klątwa” 
w Teatrze Powszechnym i nie wybie-
ram się, nie interesuje mnie. I może 
tak postąpić każdy, nikt nie musi iść do 
teatru, kupować biletu i spędzać tam 
wolnego czasu. Ale jestem również 
ostatnim, kto zakazałby podobnego 
przedstawienia, a nie zakazałbym, po-
nieważ sztuka rządzi się innymi prawa-
mi i jest m.in. po to, by prowokować, 
zmuszać do myślenia, używając tema-
tów nawet bardzo kontrowersyjnych. 
Nie potrafi tego zrozumieć Minister 
Kultury, co jest nieprawdopodobnym 
przypadkiem arogancji w europejskim 
kraju, którym z powodu umiejscowie-

nia na mapie jest Polska. W tej chwili 
wyłącznie z powodu umiejscowienia 
na mapie, ponieważ Polska już prze-
staje być de facto krajem europejskim 
i mocno przesunęła się na wschód. Pol-
skie społeczeństwo jest niewiarygod-
nie podzielone i taka sytuacja jeszcze 
nigdy nie miała miejsca w takim stop-
niu, jak dziś. Przeżywamy jakąś gehen-
nę i mam tylko nadzieję, że nie zacznie-
my się zabijać. Chory, aby wyzdrowieć, 
musi przejść przez coś podobnego, aby 
się wyleczyć, a ten kraj jest poważnie 
chory. I są tylko dwie możliwości – albo 
się wyleczymy, albo Polska zginie. A ja 
mam tylko nadzieję, że ta błękitna pla-
neta będzie we wszechświecie jasnym 
punktem na nieboskłonie, miejscem 
przyzwoitym, przyjaznym i pełnym mi-
łości, o którym każdy z nas będzie mógł 
opowiadać wyłącznie piękne rzeczy i 
każdy kto tę planetę kiedyś odwiedzi, 
będzie później za nią tęsknić i wspo-
minać z czułością. I błagam – nie pró-
bujmy nawracać kosmitów na jedynie 
słuszną wiarę.

Ryszard Pako Fajer

\\\ faJeRweRKi

napisz do autora
r.fajer@przegladpiaseczynski.pl

P R O M O C J A

Formacja High Class Two

Grupa High Class One
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\\\ PIASECZNO
10.03 godz. 19.00 – „ To mój blues”  – koncert piosenek  
Tadeusza Nalepy – sala Domu Kultury, ul. Kościuszki 49,  
bilety w cenie 10 zł
11.03 godz. 15.00 – Klubowy Teatrzyk – „Zając Wiercipięta”  
– teatr Kufer, Klub Kultury w Józefosławiu, ul. Urocza 14, wstęp 10 zł
11.03 godz. 18.00 – „Kobiet Galeria” – koncert wokalistów ogniska muzycznego 
Centrum Kultury, sala Domu Kultury, ul. Kościuszki 49, wstęp wolny
12.03 godz. 19.00 – Niedziela z Jazzem – „Zagrajcie nam swoją muzykę”  
– Witold Janiak Trio, sala Domu Kultury, ul. Kościuszki 49, bilety w cenie 20 zł
13.03 godz. 10.30 – Teatralny Poranek – „Mały Książę” – teatr Expoart,  
sala Domu Kultury, ul. Kościuszki 49, bilety w cenie 10 zł
13.03 godz. 10.00 – kurs komputerowy od podstaw dla seniorów, 10 spotkań  
po  60 min, 2x w tygodniu, zapisy osobiście w Recepcji Przystanku Kultura  
pl. Piłsudskiego 9, koszt 140 zł za cały kurs (10 spotkań)
14.03 godz. 20.00 – OFF-spring INTRO – „Młody Sherlock holmes”  
Niemy Movie, sala Domu Kultury, ul. Kościuszki 49, wstęp wolny
16.03 godz. 18.00 – występ sekcji perkusyjnych Centrum Kultury, Kuźnia Rocka, 
ul. 17 stycznia 4, wstęp wolny 

www.kulturalni.pl

\\\ gÓRa KaLWaRia
11.03 godz. 14.30  – Koncert charytatywny „Postawmy 
łukasza na nogi” – występ m.in.:  artystów z Teatru Buffo, 
uczestników The Voice of Poland, finalisty you Can Dance, Białka 9. Wstęp wolny
12.03 godz. 15.00  – Muzyczna karuzela, „Puzoniusz”, Białka 9. Wstęp 10 zł
12.03 godz. 18.00 – pokaz filmu  „Dobrze się kłamie w miłym towarzystwie”, 
Kino Uciecha, ul. ks. Sajny 14. Wstęp 10/7 zł
Wystawy:
24.02-21.03  – Co nam w duszy gra – wernisaż wystawy Wiesławy Dziuby  
Dittwald oraz Zuzanny Brzezińskiej i Zuzanny Krzemianowskiej, Białka 9 
12.02-12.03 – Wystawa malarstwa Zofii Kujawy-Karweckiej, Communio 
Graphis, Pijarska 40 

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
KDK, ul. Mostowa 15
9.03 godz. 18.00 – Wieczór filmowy z hanną Etemadi – „Róża i Jan”, wstęp wolny
11.03 godz. 19.00 – Piosenki Agnieszki Osieckiej „Byle nie o miłości”,  
wstęp: 30 zł
12.03 godz. 16.00 – Bajkowa Niedziela – „O przebiśniegu, co spał w kominie”, 
wstęp: 10 zł dzieci, 20 zł dorośli
13.03 godz. 18.00 – Strefa Kobiet Pozytywnie Zakręconych, wstęp wolny 
14.03 godz. 17.00 – Granie bez klikania - Klub Gier Planszowych, wstęp wolny

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ LESZNOWOLA
09.03 godz. 14.00 – Wernisaż Wystawy Pokonkursowej ANIOły  
– V Edycja. Galeria PASAŻ w filii GOK Lesznowola w Mysiadle,  
ul. Topolowa 2
10.03 godz. 9.00-15.00 – Eliminacje Gminne Konkursu Recytatorskiego 
„Warszawska Syrenka”. Siedziba GOK Lesznowola w Starej Iwicznej, ul. Nowa 6
10.03 godz. 10.00 – Koncert dla maluszków „Muzyczne opowieści i zabawy 
babuni – Kółko graniaste – fagot” w Klubie Rodziców, filia GOK Lesznowola w 
Mysiadle, ul. Topolowa 2
12.03 godz. 16.00 – Bajkowa Niedziela. Filia GOK Lesznowola  
w Magdalence (CIS), ul. Lipowa 28

www.gok-lesznowola.pl

\\\ taRczyn
11-12.03 – VI Otwarte Mistrzostwa Tarczyna i Grand Prix  
Mazowsza w Brydżu Sportowym, GOK Tarczyn, ul. J. Stępkowskiego 17

www.gok-tarczyn.pl

\\\   Ka len Da RiUm KUl tU Ral ne

\\\ KOnstanCin-JeZiORna

\\\ WIECZóR FILMOWy Z HANNą ETEMADI  
W czwartek, 9 marca o godz. 18 w Konstancińskim Do-
mu Kultury przy ul. Mostowej 15 odbędzie się kolejne 
spotkanie z Hanną Etemadi. Tym razem reżyserka za-
prezentuje zrealizowany w 2013 roku film „Róża i Jan”.

Dokument opowiada historię zaangażowania Róży i 
Jana Zamoyskich w uwolnienie z niemieckich obozów pracy 
blisko 500 dzieci, odebranych rodzicom podczas hitlerow-
skiej akcji wysiedleńczej, przeprowadzonej w 1942 i 1943 
r. Kanwą filmu jest zapis wywiadu z Janem Zamoyskim oraz 
wspomnienia córek państwa Zamojskich: Agnieszki, Elżbiety, 
Gabrieli i Marii. Film został wyróżniony w konkursie IPN-u 
w 2014 r. Projekcji będzie towarzyszyło spotkanie z autorką, 
hanną Etemadi. Redaktorka i reżyserka jest twórcą filmów 
dokumentalnych poświęconych zapomnianym epizodom 
z tragicznej historii II wojny światowej oraz niezwykłym 
postaciom. Wstęp wolny.

\\\ W MARCU JAK W GARNCU  
W sobotę, 11 marca, o godz. 15 w Konstancińskim Do-
mu Kultury przy ul. Mostowej 15 odbędą się warsztaty 
rodzinne „W marcu jak w garncu”.

Będzie można miło spędzić czas i nauczyć się jak samo-
dzielnie ulepić gliniane naczynka, wykorzystując naturalne, 
wiosenne motywy. Udział 22 zł/rodzina.

\\\ BAJKOWA NIEDZIELA W HUGONóWCE  
W niedzielę, 12 marca o godz. 16 zapraszamy najmłodszych do Konstanciń-
skiego Domu Kultury (ul. Mostowa 15) na Bajkową Niedzielę. 

Spektakl „O Przebiśniegu, co spał w kominie” to opowieść Teatru Jumaja o 
umiejętności rozpoznawania dobra i zła, prawdy i kłamstwa oraz prawdziwej 
miłości. Zabawne i pouczające przedstawienie wprowadza dzieci oraz rodziców 
we wspaniały nastrój rozkwitającej wiosny. Głównym bohaterem jest bardzo 
zamożny i władający potężnym królestwem Król Dobromił, który nie był pewien 
szczerości swoich poddanych. Postanawia więc wyruszyć w świat w poszukiwaniu 
najważniejszych wartości: dobra, prawdy i miłości. Podczas wyprawy ma niesamo-
wite przygody i spotyka wiele barwnych postaci. Spektakl wyróżniają efektowna 
scenografia, różnorodne, wspaniałe kostiumy, idealnie dobrana muzyka oraz pełna 
pasji i zaangażowania gra zawodowych aktorów. Wartka akcja oraz wciągająca i 
pouczająca fabuła zapewniają świetną, rodzinną zabawę. 

\\\ STREFA FLAMENCO  
Najbliższe spotkanie Strefy Kobiet Pozytywnie Zakrę-
conych, które odbędzie się w Konstancińskim Domu 
Kultury przy ul. Mostowej 15 w poniedziałek, 13 marca 
o godz. 18, będzie poświęcone flamenco.

Nie tylko o tańcu, ale przede wszystkim o pasji, emocjach 
i nastawieniu do życia opowie tancerka Jolanta Kowalska. 
Flamenco pozwala bowiem odnaleźć siebie, otworzyć się na 
świat i uruchamia zmysły. Spotkania prowadzi Alicja Stan-
kiewicz – doświadczona psycholożka, muzykoterapeutka, 
pomysłodawczyni Strefy Kobiet Pozytywnie Zakręconych, 
coach kobiet na zakręcie. Wstęp wolny.

\\\ PIASECZNO

\\\ NIEDZIELA Z JAZZEM  
W niedzielę 12 marca o godz. 19.00 kolejna odsłona 
Niedzieli z Jazzem. Tym razem Witold Janiak Trio zapre-
zentuje utwory z płyty „Zagrajcie nam swoją muzykę”. 
Koncert odbędzie się w sali Domu Kultury, ul. Kościuszki 
49, bilety w cenie 20 zł. 

„Zagrajcie swoją muzykę...” Witold Janiak Trio to dziewięć 
autentycznych, ludowych melodii w autorskim opracowaniu. 
Brzmieniowo jest to kontynuacja formuły jazzowego trio. 

Z Witoldem Janiakiem zagrają znakomici, młodzi muzycy 
– Rafał Różalski na kontrabasie i Kamil Miszewski na perku-
sji. W najnowszych nagraniach ich styl łączy w sobie jazzowe 
środki ekspresji z przystępnością przekazu. Nie jest to jednak 
tylko mechaniczne przełożenie ludowych motywów na język 
jazzu. Muzycy starają się stworzyć nową jakość, inspirowaną 
duchem polskiej wsi. Budując subiektywną, energetyczną, 
chwilami nostalgiczną opowieść o naszej kulturze, tradycji i 
tożsamości. Po prostu „Polish Jazz”.

\\\ NIEMy MOvIE  
We wtorek 14 marca o godz. 20.00 kolejna impreza z cy-
klu OFF-spring INTRO. Tym razem młodzi, zdolni muzycy 
i aktorzy z zespołu Niemy Movie zaprezentują muzykę i 
dubbing na żywo do niemego filmu „Młody Sherlock Hol-
mes”. Zapraszamy do sali Domu Kultury, ul. Kościuszki 
49, wstęp wolny.  

Niemy Movie to zespół czterech muzyków i aktora, wy-
konujących na żywo muzykę i dubbing do niemych filmów. 
Filmy w ich interpretacji nabierają kolorów i humoru. To 
właśnie oni ilustrują je muzyką w wielu stylach, a postacie 
obdarzają indywidualnymi głosami. Każdy z muzyków jest 
multiinstrumentalistą. 

Poruszają się swobodnie w różnych konwencjach, od 
klasyki po rozrywkę, od teatralnego patosu po kreskówkowy 
slapstick. Zmieniają instrumenty w trakcie filmu, a lektor 
na jednym oddechu naśladuje Króla Kier i Alicję. Efektem 
jest mozaika barw i emocji, kolory, które wykraczają poza 
odcienie szarości na ekranie.

Od 2014 roku zespół realizuje cykl pokazów w kinie 
Praha w Warszawie – co miesiąc prezentując kolejny film z 
repertuaru, w tym także wykonania premierowe.

Członkami zespołu są Wojtek Błażejczyk – gitara, małe 
instrumenty, Jakub Bruszewski – gitara basowa, pad, pętle, 
Maciek Zych – saksofon, EWI (electronic wind instrument), 
instrumenty klawiszowe, Maciek Więckowski – tekst i dub-
bing, Janek Jędrzejczyk – instrumenty klawiszowe, odgłosy. 

\\\ PIOSENKI AGNIESZKI OSIECKIEJ  

Z okazji Dnia Kobiet w sobotę, 11 marca o godz. 19 za-
praszamy do Konstancińskiego Domu Kultury na wyjąt-
kowy koncert piosenek Agnieszki Osieckiej. 

Wystąpi trio wspaniałych muzyków. Zaśpiewa subtelna 
wokalistka Nula Stankiewicz, obdarzona piękną barwą głosu, 
której znakiem rozpoznawczym jest łączenie poezji i jazzu. 
Na scenie będą jej akompaniowali wirtuoz gitary i kom-
pozytor Janusz Strobel oraz Andrzej Jagodziński, wybitny 
pianista jazzowy.
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\\\ KOnstanCin-JeZiORna

Jeśli na własnym boisku traci 
się punkty z tak słabą drużyną, 
to naprawdę ciężko o powody 
do optymizmu.

W zeszłą sobotę na stadionie w 
Oborach piłkarze klubu KS 

Konstancin zainaugurowali rundę wio-
senną IV Ligi. Ich rywalem był znajdu-
jący się dwie lokaty niżej w tabeli Grom 
Warszawa. Różnicę w umiejętnościach 
piłkarskich widać było na pierwszy rzut 
oka, aczkolwiek ostatecznie podopiecz-
ni trenera Tomasza Citkowicza schodzili 
z boiska rozczarowani.

\\\   Młodzież ciągnie grę
Na początku spotkania oba zespo- 

ły starały się stworzyć dogodne okazje 
do zdobycia gola. W 5 minucie w dobrej 
sytuacji znalazł się zawodnik Gromu 
Jacek Kaczorek, ale po jego uderzeniu 
piłka minęła bramkę. Później próbo-
wał Konrad Trzęsiara, który również 
strzelił obok. W ekipie KS-u na strzał  
zza pola karnego zdecydował się Filip 
Pakuła, jednak golkiper gości złapał  
piłkę. Tempo gry było szybkie, mimo 
to brakowało dokładności. W 24 mi-
nucie meczu indywidualnym rajdem 
popisał się pomocnik Konstancina Ma-
teusz Jaroszewski, który okiwał jedne-
go z zawodników rywali, przedarł się 
pod bramkę przeciwnika i spokojnie  
wykończył akcję golem na 1:0. Były 
piłkarz Polonii Warszawa był tego dnia 
motorem napędowym zespołu. Wyróż-
niał się również młody Marcin Bawo-
lik, po którego strzale głową w jednej 
sytuacji piłka minimalnie przeleciała 

obok słupka. W końcówce to właśnie 
21-letni Jaroszewski i grający w Repre-
zentacji Polski do lat 17 Bawolik mogli 
podwyższyć prowadzenie, aczkolwiek 
temu pierwszemu w doskonałej oka-
zji zabrakło nieco wykończenia, a przy 
celnym strzale Bawolika popisał się 
bramkarz Gromu. Po pierwszej odsłonie 
gry wydawało się, że w drugiej części 
kibice będą świadkami prawdziwego 
poGromu.

\\\   Zabrakło koncentracji
Drugie 45 minut lepiej zaczęli go-

spodarze. Adrian Wiercioch, który jesz-
cze w pierwszej połowie zastąpił na mu-
rawie Filipa Pakułę, przeszedł dwóch 
rywali i Grom z trudnościami oddalił 
zagrożenie. Następnie mieliśmy nieco 
komiczną sytuację – doszło do słownej 
utarczki Wierciocha z jednym z piłkarzy 
Gromu, po czym zawodnik przyjezd-
nych delikatnie odepchnął skrzydłowe-
go KS-u, a ten, ewidentnie próbując na-
kłonić sędziego do pokazania rywalowi 
czerwonego kartonika, padł na murawę 
jak rażony piorunem. Sędzia nie dał się 
nabrać i obydwaj zawodnicy obejrzeli 
po żółtej kartce. Mówimy stanowcze 
„NIE” dla tego typu zachowań. W 55 
minucie znowu z dobrej strony pokazał 
się Jaroszewski, który wystawił piłkę jak 
na tacy Bawolikowi, jednakże obrońcy 
gości zablokowali uderzenie. Dziesięć 
minut później strzelał już zbiegający z 
prawej flanki Jaroszewski, ale ponownie 
dobrze zachował się Grzegorz Witkow-
ski. Potem znowu próbował aktywny 
Bawolik, strzelając ponad bramką. Czas 
nieubłaganie zbliżał się ku końcowi i 
kiedy niektórzy fani zaczęli sprawdzać, 
jak będzie kształtować się sytuacja w 

tabeli po zwycięstwie, stała się rzecz 
niewytłumaczalna.

Dziesięć minut przed końcem re-
gulaminowego czasu gry bramkarzo-
wi KS-u Cezaremu Osuchowi „włączył 
się” Arkadiusz Malarz z meczu Legii 
Warszawa z Ajaksem Amsterdam i po 
stałym fragmencie w prostej sytuacji 
po jego błędzie piłka trafiła pod nogi 
Radosława Wojciechowskiego, który nie 
miał problemów z wbiciem jej do siatki. 
Chwilę później KS znów mógł, a właści-
wie powinien, objąć prowadzenie, jed-
nakże będąc w stuprocentowej sytuacji 
Wiercioch posłał piłkę wysoko, wysoko. 
„Niewykorzystane sytuacje się mszczą” 
– mawia klasyk, tak też było i tym razem. 
Osuch kolejny raz wybił futbolówkę de-
likatnie przed siebie, a ewidentnie słab-
szy tego dnia Grom mógł się cieszyć ze 
zwycięstwa za sprawą trafienia Domini-
ka Dukalskiego. „Widziałeś, co on robi? 
Odbija, siatkówka” – parafrazując słowa 
byłego selekcjonera reprezentacji Polski 
Janusza Wójcika. Szkoda, że zazwyczaj 
mocnemu punktowi KS-u, zabrakło 
koncentracji w ostatnich minutach, co 
w znacznym stopniu przyczyniło się do 
tego, że drużyna Tomasza Citkowicza 
straciła punkty, których obecnie bardzo 
potrzebuje. Bo jeśli nie wygrywać na 
własnym stadionie z szesnastym zespo-
łem w tabeli, to kiedy?

Wyróżnili się: Mateusz Jaroszewski, 
Marcin Bawolik, Emil Wrażeń

Do poprawki: Cezary Osuch, Adrian 
Wiercioch, Jurij Martynowicz

hasło spotkania: siatkówka
Komentarz pomeczowy: – Typowy 

mecz, gdzie sprawdzają się słowa: „nie-
wykorzystane sytuacje się mszczą”. W 
pierwszej połowie powinniśmy scho-
dzić z co najmniej trzybramkową prze-
wagą. Grom nie miał żadnej klarownej 
sytuacji. W drugiej połowie wkradło 
się więcej chaosu, było mniej płynnej 
gry. To nie przeszkodziło do stworzenia 
kolejnych kilku sytuacji... których raz za 
razem nie wykorzystywaliśmy. Od 75 
minuty losy meczu zaczęły się odwracać 
o 180 stopni. Dwukrotnie Grom znalazł 
się w naszym polu karnym i po zamie-
szaniu zdobywał bramki. Ten mecz to 
dla nas 3 stracone punkty – Przemysław 
Kosmala (pomocnik, KS Konstancin)

W innych spotkaniach IV Ligi MKS 
Piaseczno zremisował 1:1 z Błonianką 
Błonie (bramka: Igor Korczakowski), 
a Sparta Jazgarzew uległa Mazurowi 
Karczew 0:1.                   Tekst i zdjęcie RL

Zawody odbywają się w hali GOSiR w Konstancinie 

Jurij Martynowicz świetne interwencje przeplatał sporymi błędami 

Sport dla wszystkich

Na własne życzenie

\\\ KOnstanCin-JeZiORna

Zawody organizowane przez 
Gminny Ośrodek Sportu  
i Rekreacji przyciągają zarówno 
tych starszych, jak i młodszych 
pasjonatów badmintona.

D nia 11 lutego w hali GOSiR w Kon-
stancinie odbył się szósty turniej 

badmintona IX edycji Grand Prix Kon-
stancina-Jeziorny. Jest to cykl turniejów 
przewidziany dla amatorów badmin-
tona. Zawodnicy rywalizują w różnych  
kategoriach uwzględniających wiek, 
płeć oraz poziom zaawansowania. W 
ostatnich zawodach rywalizowało 69 
osób pochodzących z różnych miej-
scowości między innymi z Garwolina, 
Piaseczna, Góry Kalwarii, Ząbek oraz 
oczywiście z Konstancina-Jeziorny. 
Najmłodszym uczestnikiem był 6-letni 
Ksawery Klucz.

– Wyjątkowo na turnieju pojawiło 
się wielu nowych zawodników, w więk-
szości studentów, którzy bardzo dobrze 
wypadli w rywalizacji z dotychczaso-
wymi faworytami i liderami klasyfika-
cji generalnej – informuje instruktor 
Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Konstancinie-Jeziornie Adam Grze-
gorzewski.

Poziom był niezwykle wysoki, za-
ciętej rywalizacji towarzyszyła dobra 
zabawa. W kategorii dzieci w grach 
pojedynczych zwyciężyli: Lena Winek, 
Joachim Tracz, Oliwia, Winek i Michał 
Szempliński. W grze podwójnej trium-
fował zaś duet Kamil Kisiel i Ola Ciszew-
ska. Wśród dorosłych na szczególne wy-
różnienie zasłużyła mieszkająca w Kon-
stancinie studentka Tamara Siemieniuk, 
której udało się odnieść zwycięstwa  

w singlu i deblu kobiet oraz w grze mie-
szanej. Szczegółowe wyniki dostępne  
są na stronie www.gosir-konstancin.pl. 
W trakcie zawodów rozlosowane zo- 
stały nagrody, a startujący mogli posilić 
się czymś smacznym.

– Przyjazne nastawienie zawodni-
ków sprawia, że turnieje mają rodzinną 
atmosferę, pomimo zaciętej rywalizacji 
– mówi instruktor.

Po sześciu turniejach w klasyfikacji 
generalnej w grze pojedynczej prowa-
dzą: Lena i Oliwia Winek, Jan Goraj, Ka-
mil Kisiel, Weronika Kłos, Maciej Rukat 
(szkoła podstawowa, gimnazjum) oraz 
Elżbieta Ciszewska, Katarzyna Wilk, 
Dawid Maron, Michał Such i Zbigniew 
Kisiel (dorośli). W grze podwójnej na 
czele rywalizacji znajdują się: Kamil 
Kisiel i Ola Ciszewska, Weronika Kłos 
i Emilia łopacińska, Beata Kowalczyk 
i Elżbieta Ciszewska, Dorota Gołębiew-
ska i Katarzyna Wilk, Marcin Kaniewski 
i Kacper Michalski, a także Michał Such 
i Grzegorz Such. W kategorii mieszanej 
wygrywają Tamara Siemieniuk z Dawi-
dem Maronem oraz Piotr Strzeżek i Jo-
anna Glosek. Następny turniej odbędzie 
się w sobotę 25 marca.

GOSiR Konstancin poza turniejami 
stwarza również możliwość nauki bądź 
udoskonalenia swoich umiejętności. 
Zajęcia z badmintona, które prowadzi 
Adam Grzegorzewski cieszą się bardzo 
dużą popularnością zarówno wśród 
tych starszych, jak i najmłodszych pasjo-
natów badmintona. Obecnie uczestni-
czy w nich ponad 100 badmintonistów.

– Badminton potrafi zafascynować 
i dać wiele radości. To sport dla wszyst-
kich! – podsumowuje Adam Grzego-
rzewski.

Rafał Lipski
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Trener Adam Gazda po wyróżnienie 
sięgnął trzeci raz z rzędu

Karate na pierwszym miejscu
\\\ gÓRa KalwaRia

W „Sportowym Plebiscycie 
2016” triumfowali sami 
karatecy.

W środę 29 marca podczas sesji 
rady miejskiej zostaną wręczone 

nagrody dla najlepszych sportowców 
w gminie. Wyboru za pośrednictwem 
strony internetowej dokonali miesz-
kańcy, a głosy można było oddawać do 

końca lutego. Rywalizację zdominował 
lokalny klub karate „Kime”.

W kategorii „Sportowiec roku 2016” 
zwyciężył 13-letni Kamil Jeziorek, któ-
ry otrzymał ponad 6 300 głosów. Za- 
wodnik, który karate trenuje od 2011 
roku, posiada na swoim koncie wie-
le osiągnięć, a wśród nich: 1 miejsce  
w kumite 2003-2004 na V Mistrzo-
stwach Klubu Karate Kyokushinkaikan 
Góra Kalwaria „Kime” z 2016 roku, 2 
miejsce w kumite na One World One 

Kyokushin Limanowa oraz 1 miejsce w 
kumite kadetów na Pucharze Burmi-
strza Biecza.

Tytuł trenera roku trafił do Adama 
Gazdy – również reprezentanta „Kime”, 
który sztuki karate naucza od 20 lat. Je-
go podopieczni regularnie startują na 
różnych zawodach. Co ciekawe to już 
trzeci z rzędu tytuł trenera Gazdy w tym 
plebiscycie.

Ostatnia nagroda powędrowała do 
Mai Gazdy, która z blisko 4,5 tysiącami 

głosów została „Sportową Nadzieją  
Roku 2016”. Do sukcesów 8-latki zali-
czyć można:  1 miejsce w kata w czasie 
V Mistrzostw Klubu Karate Kyokushin-
kaikan Góra Kalwaria „Kime”, 2 miejsce 
na turnieju karate w Grójcu, a także  
1 miejsce w kata na mistrzostwach  
w Limanowej.

Zwycięzcom plebiscytu serdecznie 
gratulujemy, podobnie jak i wszystkim 
uczestnikom.

RL
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Zamów ogłoszenie drObne za drObne
tel. 786 202 066

Zmiany w prawie pracy 2017

Wejdź 
na rynek pracy

\\\ KRaJ

Od 1 stycznia zmieniły się 
niektóre z zapisów prawa 
pracy. Przypomnimy krótko 
najważniejsze z nich.

G odzinowa stawka minimalna wy-
nosi od początku roku 13 zł brutto. 

Pracodawca ma obowiązek wypłacić 
wynagrodzenie przynajmniej raz w 
miesiącu (umowy zlecenie i umowy o 
świadczeniu usług zawartych na dłużej 
niż miesiąc). Jeśli tego nie zrobi, gro-
zi mu kara grzywny. Dodatkowo nowi 
pracownicy otrzymają 100% wyna-
grodzenia minimalnego w pierwszym 
roku pracy, a nie jak obecnie – 80% lub 
więcej. Jeśli chodzi o minimalne wyna-

grodzenie na umowę o pracę to od 1 
stycznia uległa zmianie jego wysokość. 
Obecnie wynosi ona 2000 zł brutto przy 
pełnym wymiarze godzin. W stosun-
ku do roku ubiegłego wynagrodzenie 
wzrosło o 150 zł. Wzrost minimalnego 

wynagrodzenia oznacza także wzrost 
innych świadczeń, w tym wysokości 
odprawy przy zwolnieniu grupowym 
czy wynagrodzeniu za czas przestoju.

Wprowadzono także obowiązek 
potwierdzania liczby godzin podczas 
wykonywania zlecenia lub świadczenia 
usług.

Pracodawca jest także zobowiąza-
ny do przechowywania przez trzy lata 
dokumentacji potwierdzającej liczbę 
godzin wykonywania powyższych. 

Firmy, które zatrudniają mniej niż 
50 osób, nie muszą od 1 stycznia two-
rzyć regulaminów pracy i regulaminów 
wynagrodzenia. Dotychczas miały ten 
obowiązek, gdy zatrudniano więcej niż 
19 osób. Teraz tylko te przedsiębior-
stwa, w których pracuje powyżej 50 pra-
cowników, są zobligowane do tego, by 
utworzyć powyższe regulaminy. Firmy, 
które zatrudniają mniej niż 50 pracow-
ników, nie będą zobowiązane również 
do utworzenia Zakładowego Funduszu 
Świadczeń Socjalnych.

Osoby, które chcą wnieść odwoła-
nie do sądu od wypowiedzenia umowy 
o pracę, miały do tej pory tylko 7 dni. 
Obecnie od początku roku 2017 czas ten 
wydłużył się do 21 dni. Natomiast ter-
min na złożenie odwołania dotyczącego 
rozwiązania umowy o pracę bez wypo-
wiedzenia wydłużony został z 14 dni 
do 21. Jednolity termin dla obu spraw 
spowodowany był tym, że nie zawsze 
udawało się w terminie sformułować 
poprawny wniosek. Niektórzy mylili też 
obie sprawy, przez co nie wnosili odwo-
łań w odpowiednim czasie.

Po rozwiązaniu umowy o pracę pra-
codawca zobowiązany jest do wydania 
świadectwa pracy. Jeśli jednak pracow-
nik zostanie w ciągu 7 dni ponownie 
zatrudniony przez tę samą firmę, praco-
dawca będzie musiał wydać je jedynie, 
gdy wnioskować o to będzie pracownik.

Red.

\\\ KRaJ

Jaką pomoc uzyskują osoby, 
które rejestrują się w Urzędzie 
pracy?

U rząd pracy pomaga osobom bezro-
botnym w znalezieniu odpowied-

niego zatrudnienia. Zaraz po zarejestro-
waniu urzędnik powinien ustalić profil 
pomocy dla bezrobotnego. Dokonuje 
się wtedy analizy sytuacji osoby zare-
jestrowanej. Ocenia się jej gotowość do 
wejścia lub powrotu na rynek pracy. W 
niektórych przypadkach utrudnieniem 
wejścia na rynek pracy mogą być – poza 

m.in. umiejętnościami, doświadczeniem 
czy wykształceniem – czas pozostawa-
nia bez pracy, płeć czy wiek. Ważne jest 
jednak m.in. to, czy bezrobotny jest za-
angażowany w samodzielne poszuki-
wanie pracy, czy jest gotowy podnieść 
swoje umiejętności bądź przekwalifi-
kować się, by zdobyć posadę, czy jest 
dyspozycyjny.

Po ustaleniu profilu pomocy od-
powiadającego osobie poszukującej 
pracy urząd informuje bezrobotnego, 
jakimi formami pomocy może zostać 
objęty w ramach konkretnego profilu. 
Mogą to być np. szkolenia, finanso-
wanie kosztów egzaminów, środki 
na podjęcie działalności, działania 
aktywizacyjne bądź poradnictwo za-
wodowe. Wszystko zależy od profilu 
pomocy.

Szczegółowe informacje dostępne 
są na stronie internetowej Powiato-
wego Urzędu Pracy w Piasecznie – 
http://www.puppiaseczno.com.

Red. na podstawie PUP Piaseczno

O g ł O s z e n I e
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Dam PRaCĘ 

Pilnie poszukujemy pomocy nauczy-
ciela/opiekunek do naszych placówek 
przedszkolnych w Łazach oraz w Pia-
secznie.Informacje:tel.506-12-52-82 
CV proszę przesłać na adres przedszko-
lefantazja@interia.pl 

do zakładu kamieniarskiego,  
polerowników i do montażu  

nagrobków, warszawa 60714924 

Praca/bezpłatny kurs na opiekunkę/a 
osoby starszej. Praca w Warszawie  
i okolicy. Gwarantujemy przekwali-
fikowanie. CV wyślij proszę na adres 
e.pojawis@akademiakz.pl 

Pracuj jako Opiekun Seniorów  
w Niemczech. Nie znasz języka?  
Organizujemy kursy od podstaw 
 bez opłat. Po 6 tyg. nauki praca  
gwarantowana.  
Tel. 501 356 229 PROMEDICA24

Zatrudnię osoby do rozbioru kurcza- 
ka praca w Piasecznie. Wymagane  
doświadczenie oraz książeczka sa- 
nitarno-epidemiologiczna. Kontakt 
515-090-488 

Przyjmę do pracy kobiety i mężczyzn 
- sprzątanie klatek schodowych na 
terenie Piaseczna. tel w godz. 10-14, 
662 300 312

Zatrudnię kierowcę Pomocy  
Drogowej z kat „C” - wymagana  
dyspozycyjność na pełen etat lub 1/2. 
Tel-601-394-883

Panią 20-45 lat do sklepu z odzieżą 
używaną w Piasecznie, na 1/2 etatu. 
Tel-513 044 702

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
mięsa i sprzedawcę do sklepu  
mięsnego tel. 22 726 83 42

zatrudnię fryzjerkę, góra Kalwaria. 
tel-601 791 362

fryzjerkę do salonu w łazach.  
Tel-503 018 891

Pracownika na stałe. transport  
przy lotnisku 535170170

Kasjer na Stacji Paliw w Tarczynie 
605276594

do punktu dorabiania kluczy  
piaseczno, możliwość przyuczenia, 

tel. 504 28 24 49 

Magazyniera do sklepu spożywczego 
w ustanowie, tel. 602 119 041 

Osobę do wykładania towaru, sklep 
w ustanowie, tel. 602 119 041 

Kierowniczkę do sklepu spożywczego 
bobrowiec, tel. 508 23 85 86 

zatrudnię ekspedientki gołków,  
tel. 508 23 85 86 

Biuro obsługi klienta - dział handlowy 
- znajomość pakietu office,  
w.bak@atsreklama.pl

Zatrudnimy lakiernika proszkowego  
i ślusarza Gołków k/Piaseczna, tel.  
602 253 180,  jozefmalecki@wp.pl

Doświadczonemu ogrodnikowi  
na etat, tel. 500 268 463

Kierowca kat. C + E kraj,  
tel. 601 356 331

Cukiernika i pomoc,  
tel. 608 079 659

Zatrudnimy Panią do pracy  
w sklepie ekologicznym w Mysiadle, 
tel. 603 68 65 61

UsŁUgi 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  
TADEUSZ BIAŁOGRODZKI.  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00, 
603 310 223, 601 623 480 

AABRAXAS - tłumaczenia  
tel. 22 711 64 26 , 607 685 074

AUTOMATYKA, napędy do bram 
-przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż 
i serwis, tel. 790 331 339 

Usługi elektryczne, systemy  
alarmowe i systemy monitoringu  
tel: 513 424 401

Oczyszczanie działek, zakładanie 
trawników, ogrodnicze 519-874-891

Docieplenia budynków.  
Doświadczone ekipy. Konkurencyjne 
ceny. 602-482-572

Glazurnictwo, układanie paneli,  
malowanie. Tel. 513 933 115

anteny tv/sat-monta ż-serwis.  
Tel-502 129 161

Alarmy, kamery, domofony,  
tel. 602 281 593 

Remonty od A do Z.  
Tel-666 713 372

Firma hydrauliczna, tel-696 488 784

elektryk, tel-666 890 886

TYNKI AGREGATEM 533125444

GEODETA tel. 516070915

Studnie 601 231 836

Dachy, podbitka 692194998

Wycinka drzew 574 981 370

hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360  

budowa domów, rozbudowy, 
tel. 508 529 008

Krycie dachów, naprawy,  
tel. 511 928 895  

Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 

Wylewki agregatem, tel. 668 327 588

Ocieplanie poddaszy pianą pur,  
tel. 668 327 588

dachy, naprawy dachów, rynien, 
kominów. Mycie dachów i elewacji. 
wynajem podnośnika koszowego  
z operatorem.603308185

Remonty - budowlane, ogrodzenia, 
tel. 513 137 581

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Malowanie i inne, tel. 571 332 051

Remonty, tel. 505 970 480

Hydrauliczne, tel. 660 130 799

Glazurnicze, tel. 660 130 799

Stiuki - www.artselekcja.pl,  
tel. 510 266 143

Rynny, daszki, tel. 512 256 799

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

nieRUCHOmOŚCi 

Nieruchomości Magdalenka i okolice. 
Warszawa i Mazowsze.  
www.athome.net.pl. tel-538 533 833

nieRUCHOmOŚCi wynaJem 

Pomieszczenie na gabinet lub usługi, 
Góra Kalwaria, tel 500 018 720

Magazyny w Antoninowie ochrona 
całodobowa, tel. 604 470 270,  
604 470 370

nieRUCHOmOŚCi sPRZeDam 

piękne domy 136m2  
działka 1600m2 pod piasecznem. 
zakochaj się www.ogrodynarni.pl 

Ostatnie! tel. 791130132

Sprzedam miejsce postojowe,  
ul. Strusia 1, Piaseczno 
tel 783 052 715

Sprzedam działki nad jeziorami  
od 900m2, 140km od Warszawy, 
linia brzegowa, media,  
www.cesardzialki.pl, tel. 605 099 422

Działka budowlano - usługowa  
przy trasie 722, tel. 602 77 03 61

BEZPOŚREDNIO SPRZEDAM NAROŻ- 
NĄ DZIAŁKĘ 715 M KW W ZALESIU 
DOLNYM PRZY GŁÓWNEJ DRODZE  
TEL. 501 156 766

sprzedam działkę budowlaną  
w centrum Góry Kalwarii (776m)  
tel. 503 086 523

KUPiĘ 

Kupię mieszkanie w Tarczynie  
tel 601 377 999

SPRZEDAM 

Sprzedam antyki stylowe: serwantka, 
mała komoda angielska, biblioteka 
dwudrzwiowa. Tel. 515-923-702

Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 602 77 03 61

Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 791 394 791

naUKa 

Angielski doświadczenie, dojazd 
601333707

Matematyka, egzaminator  
tel-602 690 229

ZDROWIE 

„DOBRE SMAKI” catering  
kaloryczny, Piaseczno i okolice,  

tel-606 224 489 

Pijawki lekarskie, larwoterapia, 
Konstancin-Jeziorna, Piasta 21, 
602793303 www.hirudolek.com.pl

LECZENIE PIJAWKAMI,  
RUNÓW, UL. SOLIDARNOŚCI 49,  
tel-516 172 275

Protezy zębowe 450 zł,  
tel. 508 357 334

gastROnOmia 

Mela Verde, Kuchnia włoska,  
ul. Sikorskiego 1a,  22 717 00 00

RÓŻne 

wróżbitka, 506030088 tanio

OGłOSZENIA

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

KATEGORIE znAcznIKI
 KUPIĘ  KUPIE
 SPRZEDAM SPRZED
 DAM PRACĘ DAMPRAC
 SZUKAM PRACY SZUKPRAC
  AUTO-MOTO  
KUPIĘ AUTOKUPI

  AUTO-MOTO  
SPRZEDAM AUTOSPRZ

  NIERUCHOMOŚCI  
DO WYNAJĘCIA NIERWYNAJ

  NIERUCHOMOŚCI  
SPRZEDAM NIERSPRZED

  NIERUCHOMOŚCI  
KUPIĘ NIERKUPI

 USŁUGI USLUGI
 NAUKA NAUKA
 ZDROWIE ZDROWIE
 RÓŻNE ROZNE
 ZWIERZĘTA ZWIERZ
 TURYSTYKA TURYST
 MATRYMONIALNE MATR

Koszt 20zł + VAT
Dostawca usług SMS: ScenicGroup Sp. z o.o.
Szczegóły w regulaminie na stronie  
www.przegladpiaseczynski.pl

zAMÓW
ogłoszenie 

dRObnE 
PRzez sMs

92 055

92055
AUTosPRz. sprzedam  
samochód marki skoda,  
tel. 555 555 555
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P erły Mazowsza to konkurs organizowany przez 
LGD Perły Mazowsza oraz „Przegląd Piaseczyń-

ski”, który integruje lokalną społeczność z organiza-
cjami samorządowymi i przedsiębiorcami, pozwalając 
na docenienie lokalnych firm, wydarzeń i sportowców. 
Celem konkursu jest wyłonienie i uhonorowanie naj-
lepszych przedsiębiorców, najciekawszych ofert tu-
rystycznych i wydarzeń organizowanych w regionie, 
a także lokalnych sportowców, trenerów i kluby spor-
towe. Statuetka Perły Mazowsza dowodzi nie tylko  
o wysokiej jakości świadczonych usług i zaangażo-
wania, lecz przede wszystkim świadczy o docenieniu 
firmy, wydarzenia czy sportowca przez osoby z lokal-
nej społeczności.

Tegoroczna, druga edycja konkursu cieszyła się 
ogromnym zainteresowaniem zarówno podczas etapu 
zgłoszeń, jak i głosowania. Drugi etap, którego finałem 
była uroczysta Gala, rozpoczął się 23 listopada. Od tego 
dnia mieszkańcy mogli głosować na nominowane fir-
my, wydarzenia i sportowców. Głosowanie zakończyło 
się 12 lutego. łącznie oddano aż 21 996 głosów!

Finałową Galę Pereł Mazowsza 2016 poprowadzi-
ła prezenterka telewizyjna i laureatka Telekamery Tele 
Tygodnia 2016 – Aleksandra Kostka. Gości przywitali 
burmistrz Konstancina-Jeziorny Kazimierz Jańczuk 
oraz burmistrz Tarczyna, Barbara Galicz.

Następnie ogłoszono nominowanych w katego-
riach Perła Przedsiębiorczości 2016, Perła Mazowsza 
2016 oraz Perła Sportu 2016. Nagrody w każdej gmi-
nie wręczali burmistrzowie lub wójtowie oraz redak-
tor naczelna „Przeglądu Piaseczyńskiego” Agnieszka 
Zofia Piechowska. Warto podkreślić, że statuetki Pereł 

Mazowsza zostały przygotowane przez podopiecz-
nych Fundacji Synapsis. Każda z wręczanych statue- 
tek to oryginalne, niepowtarzalne dzieło sztuki.

Galę uświetnił występ artystyczny utworów ze 
spektaklu „Miłość to ja…” poświęconego hannie Ordo-
nównie w wykonaniu solistki Zespołu Pieśni i Tańca 
Uniwersytetu Warszawskiego „Warszawianka” Anny 
Lewandowskiej oraz pianisty Jaremy Jarosińskiego.

Organizatorzy konkursu Perły Mazowsza 2016 
chcieliby podziękować za pomoc i zaangażowanie 
wszystkim osobom uczestniczącym w przygotowa-
niach plebiscytu i Gali finałowej. Szczególne podzię-
kowania kierują do burmistrzów: Tarczyna – Barbary 
Galicz, Góry Kalwarii – Dariusza Zielińskiego, Konstan-
cina-Jeziorny – Kazimierza Jańczuka, Piaseczna – Zdzi-
sława Lisa oraz wójtów: Marii Jolanty Batyckiej-Wąsik 
(Lesznowola) i Sylwestra Puchały (Prażmów).

PERłY MAZOWSZA

Znamy Perły Mazowsza!
Podczas uroczystej Gali Pereł Mazowsza, która odbyła się 2 marca w Konstancińskim Domu Kultury, ogłoszono zwycięzców konkursu.

Lista nagrodzonych firm, 
wydarzeń i sportowców. 
\\\  GóRA KALWARIA
• Firmy:
Złote Runo – hotelik i Restauracja
• Wydarzenia:
Szwedzi na Zamku w Czersku
• Sport:
Patrycja Lewandowska – UKS Bushi 
Team
\\\  KONSTANCIN-JEZIORNA
• Firmy:
Studio fitness Pro-Fit
• Wydarzenia:
VI Ogólnopolski Festiwal Sportów Tea-
tralnych 321 Impro
• Sport:
MUKS Kosa Konstancin
\\\  LESZNOWOLA
• Firmy:
LD Liwiński Dariusz – Kowalstwo Ar-
tystyczne
• Wydarzenia:
Zespół Śpiewaczy Tęcza
• Sport:
Paweł Janus – trener UKS Lesznowola – 
sekcja piłki siatkowej
\\\  PIASECZNO
• Firmy:
Kawiarnia Fryderyk
• Wydarzenia:
Świeczowisko z Parasolem
• Sport:
Klub Sportowy „Grawitacja”
\\\  PRAŻMóW
• Firmy:
Sala Weselna „Biały Dworek”
• Wydarzenia:
Kocykowo na sportowo – pożegnanie 
lata w Uwielinach
• Sport:
Inez Pogorzelska – pływaczka
\\\  TARCZyN
• Firmy:
Plandeki.pl
• Wydarzenia:
Kościół św. Jana Chrzciciela w Rember-
towie
• Sport:
Natalia Reszka – Szkoła Karate GOK 
Tarczyn

• Perła Przedsiębiorczości Powiatu 
Piaseczyńskiego:
Zakład Kamieniarski Szołtun z Praż-
mowa
• Perła Sportu Powiatu Piaseczyń-
skiego
KS Jeziorka Prażmów
• Perła Popularności (najwięcej gło-
sów z całego powiatu)
Klub Sportowy „Grawitacja”

Wszyscy nagrodzeni w konkursie Perły Mazowsza 2016

FO
T. 

PR
ZE

M
yS

łA
W

 P
EA

K
FO

T. 
PR

ZE
M

yS
łA

W
 P

EA
K

FO
T. 

PR
ZE

M
yS

łA
W

 P
EA

K

FO
T. 

PR
ZE

M
yS

łA
W

 P
EA

K
FO

T. 
PR

ZE
M

yS
łA

W
 P

EA
K


